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От 1 юли пенсиите може
да се увеличат с 21,6%, а
таванът им да стане 3400
лв., обяви министърът на
труда и социалната полити-
ка Георги Гьоков. По думи-
те му идеята вече е обсъде-
на с министъра на финанси-
те Асен Василев. Според

Гьоков 80% от заложените
мерки в програмата на БСП
са изпълнени, но са необхо-
дими още два месеца, за да
се случи всичко.

През октомври ще има
ново преизчисление, което
ще сближи старите и нови-
те пенсии, поясни Гьоков.

Той уточни, че днес коали-
ционните партньори ще
обсъждат антикризисните
мерки. Преди това по тях
ще се произнесе Национал-
ният съвет за тристранно
сътрудничество.

По-рано правителството
съобщи, че продължават
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Управляващите в Столичната община обявиха дупка от 144 млн.
лева, като настояват за по-висока цена на километър пробег за
транспорта и в същото време го разреждат.
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Коалиционните партньори обсъждат
днес антикризисните мерки
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есеци наред Столичната общи-
на крещи: “Дай!” към държавата и
иска от нея да спасява нереформи-
рания, едва кретащ и заборчлял от
години градски транспорт. Когато
Борисов управляваше, никой не
знаеше, че автобусите и тролеите
са пред фалит. Сега усърдно се лае
пред новото правителство и се
чака наготово от него.

Новата изцепка на управлява-
щите в общината е да увеличи раз-
ходите за транспорт, а в същото
време да го разреди. Така хем по-
вече пари ще се наливат в закосте-
нялата система, хем столичани ще
чакат повече време по спирките.
Уникална, неподражаема, ориги-
нална, блестяща идея! Защо обаче
се очаква тя да оправдае претенци-
ите към правителството?

Няма как по друг начин да на-
речем щенията на Фандъкова, ос-
вен рекет и извиване на ръце.
Първо тя уплаши порядъчно пъту-
ващите, после хвърли фишеци към
работещите в сектора и ги преду-
преди  за проблеми с изплащането
на заплатите им. Накрая дойде ред
за подбуждане на протести и очак-
ване, че изнудването ще налее об-
щинската хазна.

Странно е, че докато вика
“Дай” на едни, общината сама раз-

дава пари по обществени поръчки

на фирми, които здраво са се издъ-

нили. Една такава провалила се

публично фирма сега ще ремонти-
ра люлински тунел срещу милио-
ни. Лесно се вадят пари за едни,
трудно се намират за други.

Äàé!
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Деси ВЕЛЕВА

Прогнозата на Министерството на земеделието е за 25 процента увеличение на цената на хляба
до края на годината. Това обяви при откриването на изложение за земеделска техника министър Иван Иванов

СНИМКА БТА

компенсациите за ток и газ
за бизнеса. Държавата ще
дава 80% обезщетение за
изразходвана ел. енергия
при цена над 200 лв. на ме-
гаватчас, съобщи премиерът
Кирил Петков.
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От 1 юли пенсиите може да
се увеличат с 21,6%, заяви ми-
нистърът на труда и социална-
та политика Георги Гьоков.
Според него това ще компенси-
ра в известна степен инфлаци-
ята, както и 60-те лева КОВИД-
добавка, които ще влязат в пен-
сията. По думите му идеята
вече е обсъдена с министъра на
финансите Асен Василев. Гьо-
ков поясни, че тази седмица ще
бъдат оповестени антикризис-
ните мерки на правителството.
Предложенията ще бъдат обсъ-
дени и на експертен и полити-
чески коалиционен съвет, кой-
то ще се проведе днес. По ду-
мите на министъра има хора,
чиято пенсия е изчислена на

Столичната община предлага по-голямо финансиране за
градския транспорт за тази година, като в същото време го
разрежда. Това стана ясно на вчерашната комисия по транс-
порт, която обсъди закъснялата икономическа рамка за секто-
ра. Документът разглежда цената за километър пробег на тро-
леи, трамваи, автобуси и метро, която трябва да бъде платена
от общината чрез Центъра за градска мобилност. Именно ЦГМ
иска увеличение от около 50 на сто на километър пробег и за
четирите вида транспорт, като в същото време той се орязва.

Намерението е автобусите да изминат с 8 на сто по-
малко разстояние в сравнение с минали години, а в същото
време цената на километър да се увеличи от 3,16 лева на
5,07 лева. Частната “Еридан Транс”, която обслужва авто-
бус 260, запазва сегашната цена. Другата частна компания
“МТК Гроуп” вози на много по-ниска цена от исканата от
общинския автотранспорт. Разходите, които изисква общест-
веният транспорт, са за 218 млн. лева, като дефицитът е от
144,5 млн. лева. Именно тази сума общината иска да бъде
компенсирана от държавата. Очаква се въпросът да се поста-
ви на следващата парламентарна комисия по транспорт.

Когато искаме тези пари от държавата, трябва да имаме
отговор какво сме готови да изпълним насреща, заявиха от
групата на БСП в СОС. Според тях сега е моментът Столич-
ната община да прояви уменията си за управление, тъй като
за първи път се намира в равностойно положение с другите
общини.

Ñ 21,6% ìîæå äà ñå
óâåëè÷àò ïåíñèèòå
Обсъжда се таванът от 1 юли да е 3400 лева

около 20 хил. лв., към момента
34 хил. души би трябвало да
имат пенсия над максимума,
който сега е 1500 лв. “Решени
сме да вдигнем тавана на пен-
сиите на 3400 лева от 1 юли”,
заяви Гьоков.

Миналата седмица КНСБ
обяви, че ще настоява пред
междуведомствената работна
група, разработваща варианти-
те за пенсиите, да отпадне
т.нар. таван още от 1 юли. По
думите на министъра при това
положение само около 1000
души ще останат с изчислени
пенсии над тавана.

Според Гьоков 80% от не-
щата в програмата на БСП са
изпълнени, но са необходими

още два месеца, “за да из-
пълним всичко”. Министърът
даде пример с помощите за
отопление, които са осигуре-
ни за 300 хил. души.

Наесен е възможно и ново
преизчисление на пенсиите, ко-
ето да доближи старите с но-
вите - идея, за която БСП и
самият Гьоков, от времето, ко-
гато беше народен представи-
тел, се борят от години.  “От 1
октомври правителството иска
да адресира друг проблем в
пенсионната система - за голе-
мите разлики в пенсиите, от-
пускани в различни периоди.
И да въведем някаква справед-
ливост. Ще има преизчисление,
което ще сближи старите пен-

сии и новите”, поясни Гьоков.
По-рано той коментира, че ме-
ханичното увеличаване с ед-
накъв процент на всички пен-
сии задълбочава разликите
между старите и новите.

Все още не е уточнено как-
ва ще бъде минималната запла-
та от 1 юли, стана ясно от ду-
мите на Гьоков. По думите му
министърът на финансите не
бил против увеличаването й,
но смятал, че ще бъде преце-
дент да се увеличава два пъти
минималната заплата в една и
съща година. “Продължаваме
разговорите с него и аз мисля,
че ще стигнем до някакво фи-
нално решение и при всички
случаи минималната заплата

Ôàíäúêîâà ïîèñêà ïîâå÷å
ïàðè çà ðàçðåäåí òðàíñïîðò

Синдикат “Образоване” към КТ
“Подкрепа” настоява в конкурсите за
директори на училища да не влизат
представители на Обществения съвет
към школата, а на синдикалните орга-
низации. От профсъюза смятат за при-
теснително, че в комисията за избор на
директори се включва човек  от спор-
ните Обществени съвети, които бяха
създадени за граждански контрол в об-
разованието. “Въпросът дали в тях вли-
зат действително грамотни представи-
тели, е по-скоро риторичен”, коменти-
рат от “Подкрепа”. Според тях в дирек-
торските конкурси представителите на
обществените съвети трябва да са доб-

Ñèíäèêàòè èñêàò äà ó÷àñòâàò
â èçáîðà íà äèðåêòîðè
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В централата на ГС на БСП в Пловдив се проведе среща на работната група,
определена с решение на НС на партията, по организационно-методическа помощ
за провеждането на пълен цикъл отчети и избори в организацията. Бяха приети
план за работа и конкретни стъпки за нормалното й  функциониране.
Ръководителят на работната група и зам.-председател на БСП Атанас Зафиров
и депутатът Иван Петков се срещнаха с областния управител Йордан Иванов

Строителната компания “Джи Пи
Груп” ще е основен участник в ре-
монта и рехабилитацията на тунела
към жк “Люлин” по бул. “Царица
Йоанна” срещу 10 млн. лева.

След конкурс, продължил около 8
месеца, администрацията най-после
избра фирми за обновяването на два
от общо четири ключови обекта на
територията на столицата.

Възложител на обществената
поръчка е заместник-кметът по об-
щественото строителство инж. Ан-
гел Джоргов. В дейностите по ремон-
та на тунела “Джи Пи Груп” ще уча-
ства чрез сдружението ДЗЗД “Лю-

„Äæè Ïè Ãðóï” ùå ðåìîíòèðà òóíåëà
êúì „Ëþëèí” çà 10 ìëí. ëåâà

ще бъде повече от 710 лв. след
1 юли”, коментира социални-
ят министър.

За нулевата ставка за хляба
и диференцирания ДДС върху
някои стоки от първа необхо-
димост социалният министър
отбеляза, че “също има разби-
ране като че ли за намалени
ставки за храните”, но “когато
интервенираме ДДС, ние не
подкрепяме само тези, които
имат нужда от подкрепа, под-
крепяме и богатите”. Според
Гьоков най-доброто е всяко
българско дете да получава се-
мейна помощ от 50 лева, “за-
щото инфлационният натиск е
върху всички - върху бедни и
богати”, коментира Гьоков.

лин груп” съвместно със “Смарт Билд
Дигитал” ЕООД. “Люлин Груп” е
предпочетено пред останалите участ-
ници в търга за тази позиция - също
добре познатата компания “Трейс
Груп Холд” и “Геострой”.

“Джи Пи Груп” бе фирмата, която
извърши основния ремонт и обновле-
нието на централната софийска ули-
ца “Граф Игнатиев” и прилежащата й
Зона 2. Работата се запомни с лошо
качество и с дълго забавяне. Сагата с
ремонта на “Графа” се прочу и с това,
че кметът Йорданка Фандъкова спес-
ти глоба на “Джи Пи Груп” за късно-
то предаване на обекта.

ре подготвени и запознати с норматив-
ната уредба в системата на образовани-
ето, за да могат да оценяват компетент-
но знанията и възможностите на канди-
датите. В същото време обаче всеки
може да стане член на този съвет.

Особен проблем има в малките на-
селени места, където живеят повече
хора от малцинствените групи. Там
няма как да се подберат достатъчно ком-
петентни хора, защото повечето роди-
тели са или без образование, или не
владеят добре българския език, смятат
още синдикалистите. Затове те настоя-
ват в конкурсните комисии да влязат
представители на синдикатите.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Èìà êðèòèêè êúì
êàáèíåòà, íî õîðàòà
ðàçáèðàò, ÷å èçáîðè
ïî âðåìå íà âîéíà ñà
áåçñìèñëåíè è âðåäíè

Премиерът Кирил Петков

Компенсациите за ток и газ
за бизнеса продължават и през
следващите месеци. Това ста-
на ясно след среща на преми-
ера Кирил Петков, министъра
на финансите Асен Василев и
министъра на енергетиката
Александър Николов с рабо-
тодателите. В разговора уча-
стваха Асоциацията на инду-
стриалния капитал в България,
Българската стопанска кама-
ра, Българската търговско-
промишлена палата, Конфеде-
рацията на работодателите и

Вицепремиерът и министър на икономиката и
индустрията Корнелия Нинова освободи изпълнява-
щия длъжността главен секретар Йордан Татарски,
съобщиха от ведомството.

Мотивите за освобождаването са сигнали на
граждани до премиера Кирил Петков, Главния ин-
спекторат на МС, Изпълнителната агенция “Главна
инспекция по труда”, Комисията за противодейст-
вие на корупцията и за отнемане на незаконно при-
добито имущество, пише в съобщението до медиите.

Сред причините за освобождаването са и оплак-
вания от множество служители в Министерството
на икономиката и индустрията, както и уронване на
престижа на институцията.

Êîìïåíñàöèèòå çà áèçíåñà
çà òîê è ãàç ïðîäúëæàâàò
Държавата ще дава 80% обезщетение за изразходвана ел.енергия
при цена над 200 лв. на мегаватчас, съобщи Кирил Петков

индустриалците в България и
Съюзът на стопанска инициа-
тива. На срещата е бил обсъ-
ден и законопроект, с който
да се уточни механизъм за
дългосрочни компенсации,
вместо да се водят разговори
всеки месец, който трябва да
влезе в парламента през след-
ващите седмици.

Петков обяви, че за май и
юни правителството ще ком-
пенсира 80% от цената на

тока над 200 лв. за мегават-
час, като така подът на по-
мощта се увеличава от досе-
гашните 185 лв. Договорихме
се, че цените от април за при-
родния газ също ще бъдат ком-
пенсирани от държавата, по-
ясни Петков. Той съобщи, че
на срещата са били обсъдени
успехите на правителството
за договарянето на газ. Азер-
ският газ ще потече в пълните
си количества от 1 юли, неза-
висимо дали ще бъде до-
вършен интерконекторът с

Гърция.
Министърът на енергети-

ката Александър Николов
обясни, че всичко над 200 лв.
на мегават час ще бъде поето
от държавата. Относно цена-
та на газа компенсацията ще е
от април плюс 100% от пови-
шението на цената през май.
Тоест, цената ще е на същата
стойност, както преди взето-
то решение от страна на “Газ-
пром експорт” да спре достав-

ките за България, уточни Ни-
колов.

Правителството предлага
дългосрочни антикиризисни
мерки чрез законодателни
предложения, свързани с ав-
томатизиране на процеса на
компенсиране на бизнеса за
високи цени на ел. енергия. Те
включват законови промени за
финансиране на Фонд “Сигур-
ност на електроенергийната
система” за изплащане на

“свръхпечалби” от дружества-
та под БЕХ, както и договори
за разлика с потребители, ко-
ито получават гарантирана до-
ходност по текущи договори
с държавата. По този начин
бизнесът ще получава ежеме-
сечно съответните суми, в
случай че нестабилността на
пазара продължи. При необ-
ходимост и при продължава-
не на затрудненията с достав-
ките на природен газ подобни

мерки ще бъдат разгледани и
за компенсиране на тези раз-
ходи, но от държавния бюд-
жет.

“Имахме ползотворен диа-
лог. С мерките, които прави-
телството обеща да продължат
за месеците май и юни, ние
можем да успокоим всички
български предприемачи и
всички работещи в България”,
заяви председателят на БСК
Добри Митрев.

На последната среща на българо-ма-
кедонската комисия по историческите
въпроси не е постигнат осезаем напредък
в решаването на въпросите, заяви членът
на комисията проф. Кирил Топалов пред
БГНЕС. Според него историците от РС
Македония проявяват познатата си не-
отстъпчивост и съзнателно бавят реша-
ването на важните въпроси, защото очак-

Събрани са още дока-
зателства за участието на
хора на висши държавни
позиции в организирана-
та и планирана схема за
пране на пари за автома-
гистрала “Хемус”, обяви-
ха от Софийския градски
съд, който отказа да ос-
вободи с по-лека мярка за
неотклонение обвиняе-
мия Борислав Колев и
потвърди домашния му
арест. В мотивите към
решението си съдебният
състав посочва, че от на-
личните и проверени до-
казателства може да се

ПРОФ. ТОПАЛОВ:

Íÿìà íàïðåäúê â èñòîðè÷åñêàòà êîìèñèÿ ñ ÐÑ Ìàêåäîíèÿ
ват официална София да свали ветото и
да започнат след един месец преговори
за членство в ЕС.

Проф. Топалов имал големи надеж-
ди, че македонците ще бъдат по-конст-
руктивни, защото познавали добре ис-
торическите факти. Те обаче все пове-
че втвърдявали позициите си, които са
далеч от историческата истина, и сякаш

нямат желание да се реши какъвто и да
било въпрос. “Тъжно е, когато виждаш,
че учените са готови да кажат на бяло-
то черно, ако така им диктуват полити-
ческите позиции на управляващите”, ко-
ментира проф. Топалов.

Трябва да преодолеем политическа-
та риторика и да се работи честно, заяви
премиерът Кирил Петков в тв интер-

вю. Той прогнозира, че западната ни
съседка скоро ще създаде структура към
правителството си, която да гарантира
правата на българите в РС Македония.
Правителството няма да направи нищо
без Народното събрание и нищо скри-
то-покрито няма да се случи, но дълго-
срочният български интерес съвпада с
този на РС Македония, увери Петков.

Íèíîâà îñâîáîäè
ãëàâíèÿ ñåêðåòàð
íà èêîíîìè÷åñêîòî
ìèíèñòåðñòâî

Â ñõåìàòà ñ „Õåìóñ” ó÷àñòâàëè
è âèñøè äúðæàâíè ÷èíîâíèöè

направи извод за съпри-
частност на бившия фут-
болен съдия към
престъплението. Магист-
ратите приемат, че все
още е налице, макар и с
намален интензитет,
опасността от извършва-
не на ново престъпление.

42-годишният Колев
беше обвинен за пране на
пари в началото на декем-
ври м. г. и за участие в
създаването на мрежа от
фирми, като набирал и
мотивирал различни лица
да им станат фиктивни уп-
равители. Те теглили па-

рични суми в размер на
53 млн. лв. от юни 2020
до септември м. г., които
давали на Колев.

МВР и прокуратура-
та влязоха в сблъсък при
разследването в края на
миналата година. От
държавното обвинение
обвиниха вътрешното ве-
домство в натиск и дори
образуваха разследване
срещу директора на
ГДБОП. Според МВР пък
прокуратурата съзнател-
но опорочава разследва-
нето.  Колев поиска сре-
щи с Гешев и Рашков.

Тогава МВР-шефът заяви,
че около 30-40% от пари-
те за “Хемус” са се връща-
ли в ГЕРБ, и подчерта, че
в схемата е възможно да
са участвали бивши мини-
стри. Той не спомена
имена, но от думите му
стана ясно, че има пред-
вид ексшефовете на МВР
Христо Терзийски и Мла-
ден Маринов, които сега
са народни представите-
ли от ГЕРБ. По-късно
МВР пусна списък с над
100 потънали в прокура-
турата дела, сред които
беше и това за “Хемус”.
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Цените на старите
строителни договори ще
могат да се индексират
заради инфлацията, но
максимум с 15 на сто за
цялата стойност на кон-
тракта. Това предвижда
подготвената методоло-
гия от финансовото и
регионалното минис-
терство за индексация
на различните видове
строителства. Тя е пуб-
ликувана за обществено
обсъждане. Методоло-
гията ще позволява кон-
тракти, които са били
сключени на ниски
цени, които към момен-
та не са актуални зара-
ди поскъпването на

Èíäåêñèðàò ñòðîèòåëíèòå
äîãîâîðè ñ 15%
Актуализацията на цените по контрактите
ще се прави на три месеца

труд, строителни мате-
риали, горива и въобще
на ръста на инфлацията,
да бъдат актуализирани,
така че изпълнителите да
не работят на загуба.

С промяната ще се
позволи индексация на
дейности по договори,
които са изпълнени след
30 юни 2021 г. Актуали-
зацията на цените по
контрактите ще може да
се случва на всеки три
месеца.

Строителните дейно-
сти, по които ще се ин-
дексират цените, са раз-
делени на шест групи -
сградно строителство,
производствени сгради в

областта на енергийната
инфраструктура, индуст-
риално строителство,
мрежи и съоръжения в
областта на ВиК, строи-
телство на пътища, желе-
зопътни линии. Разделе-
нието е според тежестта
на строителните матери-
али в различните видове
строежи и е съгласувано
с Камарата на строите-
лите в България (КСБ).

От КСБ обаче изля-
зоха с позиция, че не са
съгласни индексацията
да има таван, както няма
и самата инфлация, за-
щото това би обезсмис-
лило актуализациите,
тъй като въпреки индек-

сацията в крайна сметка
може да се окаже, че пак
работят на загуба. Още
повече, че за последната
година строителните
материали са поскъпна-
ли между 30 и 60 на сто.

Строителният зам.-
министър Деляна Ивано-
ва обясни, че контракти-
те по европейските про-
грами могат да бъдат
индексирани заради

поскъпването, единстве-
но ако има спестени
средства при възлагане-
то от бюджета им. Но
увери, че такива има. Тя
обаче призна, че ситуа-
цията с договорите, кои-
то са възложени с
държавни или общински
средства, е по-сложна и
ще се решава при инди-
видуални преговори за
всеки различен проект.

Българите масово теглят
спестяванията си от банките,
показват данните на БНБ към
края на март тази година.
Само за три месеца депозити-
те до 1000 лева намаляват с
близо 98 000 броя. Спад има
и при влоговете от 1000 до
2500 лева - те са намалели с
над 39 000 броя, както и тези
от 2500 до 5000 лева, която
са с 10 166 броя по-малко.

В същото време се увели-
чават депозитите от 20 000
лева до 200 000 лева, което
показва, че по-заможните
продължават да трупат пари в
банките.

Намаляват обаче депозит-
ните милионери. В края на
март влогове с над 1 млн. лева
в тях са 1022 или с 30 по-
малко спрямо края на 2021 г.
Общо притежателите им
държат близо 2,8 млрд. лева.
За година депозитите над 1
милион лева са намалели със

Общият доход средно на човек от домакинство през първо-
то тримесечие на 2022 г. е 2006 лв. и нараства с 9,6 на сто
спрямо същото тримесечие на 2021 г., а общият разход е 1821
лв. и се увеличава с 13,3 на сто спрямо същото тримесечие на
2021 г., съобщи НСИ.

В структурата на общия доход с най-висок относителен дял
е доходът от работна заплата (56,9 на сто), следван от доходите
от пенсии (30,9 на сто) и от самостоятелна заетост (4,9 на сто).
Спрямо първото тримесечие на 2021 г. относителният дял на
дохода от работна заплата нараства с 1,7 процента. Делът на
доходите от пенсии намалява с 0,4 процентни пункта.

В структурата на общия разход с най-голям относителен
дял са разходите за храна и безалкохолни напитки (29,5 на
сто), следвани от разходите за жилище (18,8 на сто), данъци
и социални осигуровки (13,6 на сто) и транспорт и съобщения
(12,1 на сто).

Äîõîäèòå íè èçîñòàâàò
îò ðàçõîäèòå

Именно липсата на
предвидени средства в
бюджета за подобен
компенсаторен меха-
низъм е и сред най-голе-
мите притеснения на
сектора.

За да може да се въве-
де методика за индекса-
ция на цените на стари
договори, са необходи-
ми промени в Закона за
обществените поръчки.

Прогнозата на Министер-
ството на земеделието е за 25%
увеличение на цената на хляба
до края на годината. Това обя-
ви при откриването на форум
за земеделска техника край
Стара Загора ресорният ми-
нистър Иван Иванов, цитиран
от БНР.

Войната в Украйна, висо-
ките нива на енергоносители-
те и желанието на зърнопро-
изводителите за печалба са ос-
новните фактори според земе-
делския министър Иван Ива-
нов, които ще влияят на стой-
ността на хляба. Според него
обаче до новата реколта няма
основание за драстичен скок
в стойността на насъщния.
Иван Иванов посочи, че земе-
делското министерство ще
продължи да компенсира сто-
паните, за да ограничи евен-
туалното бъдещо увеличение
за потребителите. Сред мер-
ките са и промяна в ДДС за
основните храни.

“Няма опасност от зърне-
на криза. Новата реколта ще
гарантира потребностите на
България”, каза още земедел-

Áúëãàðèòå òåãëÿò
ñïåñòÿâàíèÿòà ñè

Î÷àêâàò 25% ñêîê â öåíàòà íà õëÿáà

ският министър. Той увери, че
на този етап няма никакви ог-
раничения за износа на зърно
от България. Пред събралите
се земеделски производители
от региона и страната Иван
Иванов оповести, че до края
на май България очаква ЕК да
се произнесе по искането до
5% от програмата за развитие
на селските райони да бъдат
отделяни за директно подпо-

Растежът на българската икономика ще
се забави до 2,1% през 2022 г., което е
наполовина в сравнение с отчетените 4,2
процента през 2021 г. След това ускорени-
ето през 2023 г. ще бъде до 3,1%, когато се
предвижда и постепенното забавяне на ин-
флацията. Това се посочва в пролетните
икономически прогнози на Европейската
комисия.

Оценката е намалена спрямо предишни-
те зимни доклади, публикувани през февру-
ари, когато ЕК залагаше на ръст на родния
ни брутен вътрешен продукт от 3,7 про-

СНИМКА МИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО

магане на стопаните.
 Според земеделския ми-

нистър намерението на държа-
вата да изкупува количества с
пшеница и слънчоглед за га-
рантиране на продоволстве-
ните нужди на страната не
закъснява. Очаква се произна-
сяне на Агенцията по вписва-
нията, за да стартира проце-
дурата, за която държавата
отдели 1,1 млрд. лв.

цента за настоящата година и 3,9 процента
за 2023 г.

Високата инфлация е тласкана нагоре от
цените на енергията и суровините, като се
очаква повишаването на потребителските
цени да достигне 11,9 процента през насто-
ящата година, след което да намалее до 5
процента през 2023 г., пише още в прогно-
зите.

При февруарската си прогноза ЕК очак-
ваше инфлацията в страната ни през текуща-
та година да се ускори до 6,3 на сто, след
което да се забави до 3,9 на сто през 2023 г.

ÅÊ: Ðàñòåæúò íà áúëãàðñêàòà
èêîíîìèêà ùå ñå ñâèå íàïîëîâèíà

132. Увеличават се депозити-
те над 1 милион лева на фир-
мите в банките, показват още
данни на БНБ.

В края на март влоговете
над 1 милион лева на нефи-
нансовите предприятия са
4071 или с 50 повече спрямо
края на годината. В тях биз-
несът държи близо 18 млрд.
лева.

Коментар на стр. 5



2022

ВТОРНИК
17 МАЙ

Българите теглят спе-
стяванията си от банки-
те, показват данните на
БНБ към края на март
тази година. Само за три
месеца депозитите до
1000 лева намаляват с
близо 98 000 броя. Спад
има и при влоговете от
1000 до 2500 лева - те
са намалели с над 39 000
броя, както и при тези
от 2500 до 5000 лева,
които са с 10 166 броя

по-малко. И още един
факт. Според данни на
НСИ изтеглените спес-
тявания, които допълват
семейния бюджет на
българите, са се увели-
чили с 27% в рамките на
една година.

Спестяванията, ин-
флацията и бедността са
като скачени съдове. Бе-
лите пари за черни дни,
които българинът е свик-
нал да къта, се топят като
лански сняг в ситуация
като днешната - на рязко
поскъпване на живота,
което логично сваля и без
това невисокия ни жиз-
нен стандарт. А не е тол-
кова далеч времето, кога-
то предишните управля-
ващи пишеха оптимис-
тични стратегии за раз-
витието на икономиката
и как за десет години ще
стигнем средноевропей-
ското равнище на богат-

ство. Добре, че от време
на време от Института за
икономически изследва-
ния при БАН правят ана-
лизи, които категорично
показват, че ако държа-
вата ни продължава да се
развива със същите тем-
пове с ръст от 3-4% го-
дишно, а сега в кризис-
ните години и с по-мал-
ко, ще бъде необходим
половин век за това, за
което “експертите” от
ГЕРБ предвиждаха само
10 години.

Логично възниква
въпросът на кого да вяр-
ваме. Отговорът е
съвсем прост - на джоба
си. Според Глобалния
индекс по конкуренто-
способност на Светов-
ния икономически фо-
рум покупателната спо-
собност на хората у нас
е на половината от сред-
ната за Европа, като за

последните години се е
увеличила едва с 2,5%.

Според световната
класация за ръст на це-
ните Worldwide Cost of
Living на EIU София е
втора по поскъпване на
живота през последните
години. По-голям ръст
на цените отбелязва
само един град - Нумеа
в Нова Каледония. В
столицата цените на
хранителните стоки за-
почват да се доближават
до тези в западноевро-
пейските градове. Нищо
не се казва обаче за до-
ходите ни. При тях за
подобно доближаване не
може да става и дума.
Напротив, те и в момен-
та се различават средно
4-5 пъти. А за ножицата
между цени и доходи
има понятие - бедност.
За нея грижа имат ска-
чените съдове.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Лумпениада

ДАТАТА

17
МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ДЕТСКИЯ ТЕЛЕ-

ФОН НА ДОВЕРИЕТО.
Отбелязва се от 2007
г. по инициатива на
Международното обе-
динение на детските
телефони на доверие-
то (СНI), официално
признато от Комитета на ООН по правата на
децата. Идеята за детския телефон на доверие-
то е на проф. Джеро Билимория от Института
за социални науки (ТISS) в Мумбай, Индия. През
юни 1996 г. тя създава безплатен телефон на
доверието, на който доброволци помагат на деца
в нужда, обадили се за помощ. Международното
обединение на детските телефони на доверието
е основано през 2003 г. в Амстердам, Холандия.

СВЕТОВЕН ДЕН ЗА БОРБА С ХИПЕРТОНИЯ-
ТА. Отбелязва се от
2005 г. по инициати-
ва на Световната
лига по хипертония.
Целта е да се пови-
ши информираност-
та на обществото
за заболяването, а оттам - и за превенцията.

ДЕН НА БЪЛГАРСКИЯ СПОРТ. Професиона-
лен празник на рабо-
тещите в сферата
на спорта. На 17 май
1894 г. в София при-
стигат първите учи-
тели по физическо
възпитание от Швей-
цария. Тяхната мисия
е да положат осно-
вите на спорта в
страната ни след Освобождението. За първи път
швейцарците внасят футболни топки и различни
уреди за гимнастика. Те основават и емблема-
тичната гимнастическа организация “Юнак”.

1846 - ПАТЕНТОВАН Е САКСОФОНЪТ. Изоб-
ретен е от белгиеца Адолф Сакс,
живял в Париж през ХIХ в. - вирту-
оз, владеещ няколко инструмента.
Идеята му била да създаде универ-
сални инструменти за тогавашни-
те духови оркестри като естестве-
на връзка между дървени и медни
духови инструменти. Саксофонът е
конструиран през 1841 г. и се из-
ползва главно във военните духови
оркестри. През 20-те години на ХХ
в. навлиза в джазовата и танцова-
та музика.

1956 - БЪЛГАРИЯ СТАВА ЧЛЕН НА ЮНЕСКО.
Организацията
на обединените
нации за образо-
вание, наука и
култура е създа-
дена през ноем-
ври 1945 г. в Лон-
дон като една от
четирите “големи” специализирани организации
на ООН. В Списъка на световното наследство са
културни и природни паметници от България -
Мадарският конник, Боянската църква, Казанлъ-
шката гробница, Старият град на Несебър, Рил-
ският манастир, Скалната църква в Иваново,
Тракийската гробница в Свещари, Националният
парк “Пирин”, Резерватът Сребърна.

1991 - ОФИЦИАЛЕН РОЖДЕН ДЕН НА ИН-
ТЕРНЕТ. Тим Бърнърс-
Лий представя про-
дукта си в научна ко-
мисия в Европейския
център за ядрени из-
следвания (CERN). Ан-
глийският физик и
компютърен специалист е основоположник и
създател на World Wide Web (WWW). Днес е Светов-
ният ден на информационното общество. Отбе-
лязва се от 2006 г. по решение на ООН.

Скачени съдове
Евгени ГАВРИЛОВ

Марин МИЛАШКИ

Поредното издание
на дербито ЦСКА -
“Левски” завърши 0:1 и
с немалка доза конфлик-
ти между феновете. Този
път само късметът спа-
си момче от сериозни
травми или нещо пове-
че. На мача на Нацио-
налния стадион 12-го-
дишният малчуган бе

уцелен с пиротехничес-
ко изделие. Това е нова-
та мода - привърженици-
те се “обстрелват” с
факли, които падат меж-
ду хората по трибуните,
а понякога има и послед-
ствия. И то сериозни.

На срещата имаше
1500 представители на
МВР, които не допусна-
ха сериозни боеве, но
отново не успяха да пре-
дотвратят тези сцени,
които са доста опасни.
Наскоро полицайка бе
уцелена от такава факла
в окото, а полицай полу-
чи наранявания на крака.

Какво още трябва да
се случи, за да се из-
чегърта този войнствен
маниер на гамените?
Отговорът е един - закон.
Всеки, който си позволя-

ва не да използва, а да
вкара подобно изделие на
стадиона, моментално да
влиза в затвора. За 6, 12,
18 месеца - според коли-
чеството бомби, намере-
ни в него. Ако даденият
предмет бъде възпламе-
нен или използван, за-
творът да бъде още по-
продължителен. Друг ва-
риант явно няма. Докато
не бъде приет подобен
закон, няма да има край
на действията на тези
ултраси.

Дано властите се за-
емат с това. Ще е от
полза не само в борбата
с гамените, а и като
цяло, защото заради дей-
ствията на ултрасите по
стадионите родителите
се страхуват да водят
децата си на мачове.

Хулиганите не се харес-
ват никому. Справянето
с тях ще донесе червени
точки за спорта.

Но борбата ще е се-
риозна. Всички знаят, че
част от тези предмети се
вкарват на стадионите
преди мача, понякога и
ден по-рано. И най-чес-
то със съдействието на
стюардите, излъчени от
феновете. Така че и клу-
бовете-организатори
трябва да се включат в
битката по-сериозно.
Именно те трябва да
подхванат борбата с
лумпениадата. Тя не би
била толкова трудна. На
всички е ясно кои са
главните действащи лица
в агитките. Нужни са
действия, за да спечелят
спортът и публиката.
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Помните онази поговорка:
“Всичката Мара втасала и на
хорото се хванала”, нали? Тя
се отнася за този, който върши
нещо съвсем излишно, ненуж-
но, когато други важни неща
не са му в ред. Та... И главният
прокурор Иван Гешев така.
Осъди престъпниците, вкара
далавераджиите зад решетките,
прекъсна корупционните схе-
ми и... се загрижи за прости-
тутките и просяците.

Новината отпреди дни про-
фуча с мръсна газ из някои ме-
дии и остана почти невидима
за обществото. Замълчаха дори
от пресслужбата на прокура-

турата, която обикновено ни
проглушава ушите за действи-
ята на началника си.

Гешев атакува в Конститу-
ционния съд текст в Наказа-
телния кодекс за т.нар. бездел-
ничество, по който се

подвеждат
под отговорност

проститутките и просяците. А
самият член гласи, че “пълно-
летно работоспособно лице,
което продължително време не
се занимава с общественопо-
лезен труд, като получава не-
трудови доходи по непозволен
или неморален начин, се наказ-
ва с лишаване от свобода до
две години или с пробация”. С
пробация за срок до две годи-
ни се наказват и просяците.

Гешев твърди, че разпоред-
бата противоречи на правото
на труд на гражданите и на
принципа на правовата държа-
ва. Текстът е приет през далеч-
ната 1968 г. и е променян два
пъти - през 1975 г. и през 2004
г., когато се предвижда новото
към онзи момент наказание
пробация.

Главният прокурор напом-
ня, че този текст е въведен,
докато действа предишната
Конституция, която приема
труда не само като право, но и
като задължение.

В основния закон на държа-
вата от 1947 г. е записано, че
трудът е дълг и въпрос на чест
за всеки работоспособен граж-
данин и той е длъжен да се за-
нимава с обществено полезен
труд и да работи според свои-
те сили и способности.

Но... Не си мислете, че Ге-
шев порицава или санкциони-
ра просяците и проститутки-
те. Напротив. Иска те да
бъдат декриминализирани
чрез премахване на текстове-
те в Наказателния кодекс.
Според главния прокурор те
са архаични, отживелица
и прецедент от време-
то на комунизма.

В сегашната
Конституция, в
духа на модерни-
те разбирания
за общество-
то и за чове-
ка, трудът

Ãåøåâ è âòàñàëàòà Ìàðà
Главният прокурор се загрижи за проститутките и просяците

Юлия КУЛИНСКА

Просяците у нас изкарват по почти половин

милион лева на месец, разкри преди време МВР.

Сумата обаче отива в джобовете на десетина

ромски барони от Ихтиман, Чирпан, Самоков и

Сливен, които ръководят мръсния бизнес. Най-много

просяци има в големите градове - София, Варна,

Пловдив. Колко обаче е техният брой, никой не се

наема да потвърди.

Повечето от просяците се движат на тумби и

променят “местоработата си”. През летния сезон

те се насочват към курортите, за да скубят

състрадателните чужди туристи, разкриват от

МВР. Всекидневно в София пристигат над 200

роми от провинцията, които се конкурират с

около 100-тина местни.

Гастрольорите биват стоварвани в центъра на

съответния град или на Централна гара в София.

Остават в населеното място няколко седмици, след

ÌÂÐ: Ïðîñÿöèòå èçêàðâàò ïî áëèçî ïîëîâèí ìèëèîí íà ìåñåö

е обявен за фундаментално
право. Според Гешев дали с оп-
ределено поведение се наруша-
ва закон, преценката за това
дали то е морално и приемли-
во от обществото, била субек-
тивна и не можела да бъде кри-
терий за наказателно-правна
санкция. Главният прокурор е
категоричен, че трудът е еле-
мент от правото на личен жи-
вот и не се нуждаел нито от
правно разрешение, нито от
правила за извършване.

В мотивите на Гешев се по-
сочва още, че гражданите имат
конституционно гарантирана от
законите свобода да си набавят
средства за препитание по вся-
какви правомерни начини, тру-
дови и нетрудови, дори когато
те могат да бъдат оценени като

което ги преместват в друг град, разказват  разслед-

ващи. Сред просяците има и 5-6-годишни деца, които

будят съжалението на минувачите. Малчуганите са

сред най-печелившите “работници”. Повечето от тях

са обучени от малки как да просят, за да получат

повече пари. Парите, които се дават на просяците,

всъщност ги стимулират да паразитират върху

работещите, а освен това водят до процъфтяване на

този престъпен бизнес, коментират психолози.

Според тях, ако даваме пари на деца просяци, ние не

им даваме милостиня, а подпомагаме тяхната

експлоатация. Въпреки действащите у нас законови

забрани срещу просията, борбата с нея се оказва

много трудна. Глобите за просия според общинските

наредби в различните градове варират от 10 до 100

лева. Патрулите, които обикалят районите, забеле-

жат ли просяк, го гонят, но това решава проблема

за ден-два, обясняват от МВР.

Никой не може да каже точно колко са проститутки-

те в България. Според различни източници те са между

7000 и 10 000. Според Центъра за изследване на демо-

крацията жриците на любовта у нас заработват

между 230 и 270 млн. лв. на година.

Българките, които проституират в чужбина, изкарват

от 900 млн. лв. до 1 млрд. лв. Голяма част от тези пари

също влизат в България, защото проститутките зад

граница са изведени там организирано от сводници.

Пазарът на плът е по-голям от този на наркотици-

те, който генерира около 450 млн. лв. на година.

Тези пари обаче остават изцяло в черния

сектор на икономиката и от него печелят

организирани престъпни групи и корумпирани

държавни чиновници. Според привържениците

на легализацията на търговията с плът

точно това е спирачката за закон, който

да я урежда. Ако го има, отчисленията ще

влизат в държавата, а не в частни джобове.

Íèêîé íå çíàå áðîÿ
íà ïðîñòèòóòêèòå

безнравствени.
Обвинител номер едно под-

чертава, че

съдебната практика
била разнопосочна

и под ударите на тези разпоред-
би попадали жертвите, а не бо-
совете. Несъвършенството на
закона пък, изразяващо се в про-
тиворечие между негови разпо-
редби, нарушавало принципа на
правовата държава.

Гешев се жали, че на основа-
ние на разглежданите разпоред-
би се преследват крайно уязви-
ми слоеве на обществото, като
често посредством тяхното пре-
следване и наказване реално се
облекчава наказателната репре-
сия спрямо лицата, ангажирани
с експлоатацията им. По думите
на главния прокурор, на прак-
тика се създавало двойнствено
отношение към жертвите, което
се отразява негативно, както на
резултатите от съответните на-
казателни производства, така и
на усилията за предоставяне на
законова закрила на лицата по
законите за борба с трафика на
хора и за защита на лица, заст-
рашени във връзка с наказател-
но преследване и др. Главният
прокурор твърди, че текстовете
от Наказателния кодекс накър-
няват правната сигурност и са в
конфликт с материалната спра-
ведливост, посочена в Консти-
туцията и развита в разбиране-
то на КС за правовата държава.

 Да, до какво ли дъно на
морала и на юридическата про-
фесия може да падне човек, пък
бил той и главен прокурор, за
да оцелее на поста си? Дори и
да брани проститутки и прося-
ци. Защото, ако се замисли чо-
век, едва ли само те полагат
“особен” вид труд, за да печелят
от нетрудови доходи. За други-
те - пълно мълчание.

Трябва все пак да призна-
ем, че от години съдебната ни
система е обрасла от остаре-
ли, неактуални и неприложи-
ми закони и закончета. Но едва
ли проблемите на просяците и
проститутките са най-важните
и е належащо те да бъдат про-
менени.
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МАКРОН И ФОН ДЕР ЛАЙЕН ОБЯВИХА ВОЙНА НА ЕВРОВЕТОТО

Ако Брюксел премахне правото на вето, от това първи ще пострадат Унгария
и България. Будапеща ще трябва да прекрати бойкота на ядреното, газовото
и петролното ембарго срещу Русия. София ще бъде принудена да
капитулира пред македонизма в Скопие. Освен България и Унгария,
потърпевши ще са и други страни от т.нар. периферия на Евросъюза.

На стр. 9

„ÃÎËÅÌÈÒÅ” Â ÅÑ
ÏÐÈÒÈÑÊÀÒ „ÌÀËÊÈÒÅ”

На конференция за бъдеще-
то на Европа председателката
на Европейската комисия Ур-
сула фон дер Лайен и прези-
дентът на Франция Еманюел
Макрон поискаха премахване
на инструмента на ветото.

Урсула фон дер Лайен
каза в прав текст: “Гласува-
нето с пълно мнозинство в
някои ключови области вече
няма смисъл, искаме ли да
вървим напред. Вие ни казах-
те накъде искате да върви
Европа. Сега ние трябва да
намерим възможно най-крат-
кия път дотам - или като из-
ползваме пълноценно това,
което е заложено в договори-

те, или чрез промяна на дого-
ворите, ако се налага”.

Френският президент ведна-
га подкрепи искането за про-
мяна на договорите, което оз-
начава, че това е дълго обмис-
ляна идея, а не импровизация.

13 страни членки на ЕС
отхвърлиха призива за промя-
на в договорите на ЕС с дек-
ларация в Туитър. Това са
България, Дания, Естония,
Латвия, Литва, Малта, Фин-
ландия, Полша, Румъния, Сло-
вения, Хърватия, Чехия и
Швеция.

Водещ мотив за взривява-
щата общността идея е пове-
дението на Унгария. Преми-

ерът Виктор Орбан не се съо-
бразява с енергийните санк-
ции срещу Русия, налагайки
вето на “петролно-газовото
ембарго” и продължавайки
сътрудничеството с Москва в
ядрената енергетика.

Ако Брюксел премахне
правото на вето, от това ще
пострада и България, която
ще трябва да капитулира пред
македонизма. Освен България
и Унгария, потърпевши ще са
и други страни от т.нар. пери-
ферия на Съюза. Защото “го-
лемите” в ЕС ще налагат воля-
та си над “малките”, без вто-
рите да могат да оспорят не-
изгодни за тях решения.

Îïàñåí ðåìîíò
ñ âêóñ íà äèêòàò

Юрий БОРИСОВ

Председателят на Европейската комисия Урсула фон дер
Лайен подкрепи идеята на италианския премиер Марио Драги за
премахване на принципа на единодушие при вземането на “клю-
човите решения” в рамките на Европейския съюз.

“Дошло е време за промяна на условията на общността, на
които се основават принципите на съществуването на Европей-
ския съюз. По-специално единодушното гласуване по различни
въпроси трябва да бъде премахнато.
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СНИМКИ БТА

Севернокорейският лидер Ким
Чен-ун ръководи извънредно
заседание на Политбюро и нареди
да бъде използвана армията за
стабилизиране на доставките
на лекарства в Пхенян, съобщиха
държавните медии. За няколко
дни 50 човека са починали от
КОВИД-19, а 1,2 милиона са
болни. Експерти се опасяват,
че страната разполага с
ограничени медицински доставки
и няма програма за ваксинация

Оскверниха статуя
на Маргарет Тачър
в родния й град

Статуя на Маргарет Тачър в

родния й град Грантъм, графство

Линкълншър, бе замеряна с яйца

часове след като бе свалена опа-

ковката й. До монумента има

камера. Полицията не е извършила

арест. Статуята бе инсталирана

без церемонии, още няма дата за

официалното й откриване.

Изписаха от болница
саудитския крал Салман

Саудитският крал Салман бин

Абдулазиз бе изписан от болница,

след като миналата седмица му бе

направена колоноскопия. Местна

телевизия излъчи видеоклип, на

който се вижда как 86-годишният

монарх върви бавно на излизане,

като се подпира с бастун. Той бе

съпровождан от свои приближени,

сред които е и синът му - принцът

престолонаследник Мохамед бин

Салман, фактическият управник

на страната.

Убити и ранени след
стрелба в различни щати

Двама души бяха убити, а други

трима са в болница с наранявания

след стрелба на оживен битпазар

в град Хюстън, щата Тексас. Спо-

ред шерифа на окръг Харис стрел-

бата е била предшествана от

скандал, в който са замесени мла-

ди мъже. Подобни инциденти с

жертви имаше и на други места

в САЩ. Един човек е загинал, а

четирима са получили “критични”

наранявания при стрелба в църква

близо до Лос Анджелис, съобщи в

Туитър шерифът на окръг Ориндж

Каунти. Той уточни, че още един

човек е получил “леки” наранява-

ния. Сред пострадалите няма деца.

Пясъчна буря затвори
летища и училища в Ирак

Осма поред за последния месец

пясъчна буря над Ирак затвори

летища, училища, университети и

обществени сгради. При последно-

то подобно явление по-рано загина

един човек, а други 5000 бяха при-

ети в болница заради дихателни

проблеми. Страната е уязвима на

изменението на климата, а през

последните години се регистрират

рекордно ниски валежи и високи

температури.
Украинското командване призна за неуспехи в

продължаващите боеве в Донбас. Въпреки загубите рус-
наците са напреднали в района на Авдеевка и Курахо-
во, малки градове в покрайнините на Донецк, както и
край разположените на север Лиман и Северодонецк.
Украинският първи дипломат Дмитро Кулеба приветст-
ва правителството на Германия за решението да изпра-
ти тежка артилерия за украинските войски в Донбас.

Същевременно руските войски не отслабват бом-
бардировките по завода “Азовстал” в Мариупол, където
от седмици се отбраняват няколкостотин украински
бойци.

Германският външен министър Аналена Бербок за-
яви, че НАТО ще снабдява Украйна с оръжие, докато
е необходимо.

Християндемократическият
съюз се очертава като победител
на изборите в германската феде-
рална провинция Северен Рейн-
Вестфалия. Според първоначал-
на информация десните печелят
35%, следвани от социалдемокра-
тите с 27,5%, съобщи телевизия
ARD. Зелените събират над 18
на сто от вота, а Свободната де-
мократическа партия - едва 5%,
което е по-малко от крайнодяс-
ната популистка “Алтернатива
за Германия” - с около 6%.

Досега провинцията се управ-

Канада работи с Турция
за приемането в НАТО на
Швеция и Финландия и е го-
това да ратифицира разширя-
ването на пакта за броени
дни. Това съобщи външният
министър Мелани Жоли пре-
ди началото на заседанието
на Съвета на ЕС по външни

Óêðàéíà ïðèçíà çà
íåóñïåõè â Äîíáàñ

ÕÄÑ ïå÷åëè âîòà â Ñåâåðåí
Ðåéí-Âåñòôàëèÿ

ляваше от коалиция на ХДС и
Свободната демократическа пар-
тия, но сега тя не получава необ-
ходимото мнозинство.

Поражението на Социалде-
мократическата партия в Севе-
рен Рейн-Вестфалия е второто
тази година на регионално ниво.
Последните проучвания на обще-
ственото мнение показаха, че
борбата между социалдемократи-
те и консерваторите ще бъде
напрегната, но повечето наблю-
датели не очакваха такава пред-
нина на ХДС.

Óáåæäàâàò Òóðöèÿ çà Øâåöèÿ è Ôèíëàíäèÿ
работи в Брюксел.

След неформални разго-
вори с турската страна в
рамките на срещата на
външните министри на
НАТО в Берлин Швеция обя-
ви, че ще изпрати дипломати-
ческа делегация в Турция,
която да обсъди кандидату-

рата на Стокхолм за присъе-
диняване към пакта и резер-
вите на Анкара относно
предполагаемата шведска
подкрепа за Кюрдската работ-
ническа партия (ПКК), съоб-
щи “Дейли Сабах”.

Турция очаква да види как-
ви гаранции ще й предложат

двете страни, преди да се
съгласи с приемането им в
НАТО, заяви външният ми-
нистър Мевлют Чавушоглу.
Той разкритикува шведската
външна министърка Ан Лин-
де, казвайки, че изявленията
й “изобщо не са конструк-
тивни”.

“Ние сме държава, която е
поставила въпроса за правата
на малките етнически общнос-
ти, включително българското
малцинство, на изключително
високо ниво и единствената
държава в Европа, която има
министерство за малките ет-
нически общности”, заяви ма-
кедонският премиер Димитър
Ковачевски, предаде БГНЕС.
Той допълни, че капацитетът
на институциите за такава по-
мощ може да бъде увеличен по
всяко време “и е добре да се
увеличи, защото всички граж-
дани в тази държава имат рав-
ни възможности”. Така той
отговори на журналистически
въпрос дали правителството
обмисля създаването на инсти-
туция, която да работи за пра-
вата на българите, както каза
българският министър-предсе-
дател Кирил Петков.

“Имаме и омбудсман, кой-
то се грижи за правата на
всички граждани, включител-
но българското малцинство,
т.е. гражданите, които се са-
моопределят като българи в
страната, така че е нормално,
ако някой е застрашен, да го
направи чрез тези институ-
ции”, каза Ковачевски.

Върховният представител
по външната политика и си-
гурност Жозеп Борел е заявил
категорично желание Бълга-
рия и Северна Македония да
разрешат двустранния си

спор до края на юни, за да
може преговорите за присъе-
диняване със западната ни
съседка и с Албания да започ-
нат преди Европейския съвет
на 23 и 24 юни, съобщи БНР.

В рамките на провелото се

вчера в Брюксел заседание на
министрите на външните ра-
боти на ЕС бе предвиден раз-
говор между министъра на
външните работи Теодора
Генчовска и колегата й от Се-
верна Македония Буяр Осма-

КОВАЧЕВСКИ ЗА ПРАВАТА НА БЪЛГАРСКОТО МАЛЦИНСТВО:

Ñêîïèå ìîæå äà
óâåëè÷è ãðèæàòà

ни, съобщи БНТ.
Еврокомисарят по разши-

ряването Оливер Вархеи ще
посети София в четвъртък.
Вероятно основната тема на
визитата е да се вдигне българ-
ското вето.

Зам.-председателят на НС и председател на Групата за приятелство с Италия
Кристиан Вигенин посрещна председателя на Камарата на депутатите на
Италианската република Роберто Фико, който посети България по покана на
председателя на НС Никола Минчев. “Разширяването на ЕС със страни от
Западните Балкани е от стратегическо значение за Евросъюза”, заяви Фико

ЕС настоява юни да бъде определена датата
за началото на преговорите с РСМ и Албания
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Правилото за единодушно
гласуване често блокира пра-
вилните решения”, каза фон
дер Лайен.

Инициаторите на толкова
фундаментална реформа -
мощните държави на ЕС, са
силно възпрепятствани от ев-
ропейските малки дребосъци,
които със своите специални
интереси винаги пречат на
европейските гиганти. Фран-
ция също изрази интерес към
премахването на принципа на
единодушие при гласуването
в Европейския съюз.

А “смутителят на спокой-
ствието” е преди всичко Ун-
гария, която отказва да поста-
ви вноса на енергийни ресур-
си от Русия в зависимост от
“солидарните решения” на
водещите сили на ЕС.

Вече има доста такива “ча-
стни проблеми” на 27-те
държави в ЕС. Предложената
“радикална реформа” ще бъде
пряк удар в сърцето на обща-
та европейска идея. ЕС като
алианс просто няма да прежи-
вее прехода към модел на уп-
равление на общността, осно-
ван на принципа на волята на
мнозинството.

Напълно неразбираемо е
как Брюксел ще наложи воля-
та на водещите сили на ЕС
върху всички останали, ако
няма механизми за това, ос-
вен резолюциите. И всякакви
опити за прилагане на финан-
сово-икономически санкции

Îïàñåí ðåìîíò
ñ âêóñ íà äèêòàò

След тази среща в Кремъл Кисинджър написа: “Путин бе обиден
и заплашен, защото Русия бе заплашена от поглъщането
на цялата тази територия (между Европа и Русия) от НАТО”

Според британското издание “Гар-
диън” китайските власти, които са се-
риозно разтревожени от мащабите на
западните санкции срещу Русия,
извършват комплексен “стрес тест” с
цел да анализират последиците от по-
добен сценарий за китайската иконо-
мика.

Мащабната проверка е започнала
още в началото на март 2022 г., когато
Западът наложи безпрецедентни санк-
ции на Москва. На няколко ключови
китайски институции е възложено да
разработят ответни мерки, ако запад-
ните държави наложат подобно ембар-
го и срещу Китай. Стрес тестът се
базира на различни методологии, вклю-
чително компютърно моделиране.

Анализаторите на британския ве-
стник разглеждат случващото се като

ще доведат до ориентиране
към изхода на Съюза.

“Обединена Европа”
всъщност загуби своето един-
ство, което означава, че изла-
га на риск евроатлантическо-
то единство, единството на
колективния Запад. Отвъд оке-
ана дори Хенри Кисинджър,
наближаващ 99-ия си рожден
ден, се тревожи за това.

Кисинджър е стара лиси-
ца, която изигра ключова роля
в ерата на Никсън и Брежнев,
за да накара Китай да се анга-
жира повече със САЩ срещу
СССР. Сега обаче той говори
предпазливо, дори опростено.

В свое интервю Ки-
синджър дава да се разбере,
че целта на американската
политика спрямо Русия е смя-
на на “авторитарния режим”.

“Файненшъл Таймс” зада-
ва въпрос на Кисинджър:
“Срещали сте се с Путин 20-
25 пъти. Руската ядрена воен-
на доктрина гласи, че те ще
отговорят с ядрени оръжия,
ако смятат, че режимът е под
реална заплаха. Къде минава
червената линия на Путин в
тази ситуация?”

Кисинджър отговаря: “Сре-
щах се с Путин веднъж годиш-
но, когато изучавах междуна-
родни отношения, в продълже-
ние на около 15 години, за чи-
сто академични стратегически
дискусии. Мисля, че основните
му вярвания се основават на
някаква мистична вяра в руска-
та история. И че е бил обиден
в този смисъл от Запада. Той

беше обиден и заплашен, защо-
то Русия беше заплашена от
поглъщането на цялата тази те-
ритория (между Европа и Ру-
сия) от НАТО... Мисля, че той
сгреши в ситуацията, пред коя-
то се изправи на международ-
ната арена, а явно е сгрешил в
способностите на Русия...”

В превод от езика на вис-
шата дипломация това означа-
ва, че САЩ, от името на кои-
то Кисинджър говори, възна-

Външните министри на Русия и Китай все по-често
демонстрират единни позиции по глобалните въпроси, най-вече
срещу санкциите, както в ООН, така и на двустранно ниво

20 април 2022 г. Шанхай е призрачен град с празни пътища.
Безпрецедентното блокиране на града е заради пандемията,
която блокира над 16 милиона души в домовете им

“естествена реакция” на Пекин, имай-
ки предвид тесните му отношения с
Русия.

Научният сътрудник в китайския
филиал на Фондация “Карнеги” Тун
Джао заяви: “След като западните
съюзници, начело със САЩ, са в състо-
яние да предприемат подобни мерки
срещу Москва, те очевидно могат да
сторят същото и с Китай. Пекин тряб-
ва да е наясно доколко устойчива е
страната на натиск с такива мащаби.
Сегашният стрес тест е опит да се
пресметне краткосрочната цена за
Китай, ако страната реши да окаже
материална подкрепа за Русия в хода
на конфликта”.

Икономическият съветник на бив-
шия държавен секретар Джон Кери -
Едуард Фишман, е убеден, че нито
една икономика, включително китай-
ската, не е застрахована от финансо-
ви санкции, каквито Западът наложи
на Русия.

меряват да разговарят с побе-
дена Русия при свои условия.
Става дума за насилствена
смяна на държавната власт в
Русия след нанасянето на во-
енно-политическо и социално-
икономическо поражение на
страната ни.

Които и от вземащите ре-
шения на Запад да стоят зад
опита и авторитета на Ки-
синджър, от неговите предло-
жения, както и от дебата за

реформата на Европейския
съюз (толкова радикална, че
заплашва да разруши самия
съюз), едно е ясно: приключи
светът, който някога се раз-
глеждаше от неговите стопа-
ни като The West and the Rest
(“Западът и всички останали”).

Идва друг свят, в който
няма място за глобална хеге-
мония. И в този нов свят тези,
които влизат в играта “ва-
банк”, играят за нокаут.

От стр. 7
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В съвместна декларация
финландският президент Саули
Нийнистьо и министър-предсе-
дателката Сана Марин заявиха,
че Финландия ще се присъеди-
ни към НАТО.

Идеята за присъединяване
към алианса получава все по-го-
лямо одобрение, най-вече заради
1300-километровата граница
между Русия и Финландия.

Швеция върви в същата по-
сока. Решението за влизането на
Финландия и Швеция в пакта ще
бъде взето на срещата на върха
през юни в Мадрид.

“Отказът на Финландия от
традиционната й политика на
военен неутралитет би представ-
лявал грешка, тъй като нищо не
заплашва сигурността на стра-
ната”, заяви президентът на Ру-
сия в разговор по телефона с
финландския си колега.

24 часа след телефонния раз-
говор финландският външен ми-
нистър Пека Хависто призна в
интервю за шведския в. “Афтон-
бладет”: “Финландия може да

Президентът на “Роскосмос” Дмитрий Рогозин коментира в
своя канал Телеграм изявлението на генералния секретар на НАТО
Йенс Столтенберг за  Украйна. Пред “Welt am Sonntag” Столтен-
берг каза, че Северноатлантическият алианс подкрепя Украйна, но
няма да стане страна в конфликта.

Рогозин смята, че думите на шефа на алианса са лъжа и лице-
мерие и допълва: “НАТО подкрепял Украйна, но няма да става
страна в конфликта, за да избегне разпространението на бойние
действия към други страни, казва лицемерният и лъжлив генерален
секретар на НАТО Столтенберг...”

Руският представител реагира и на изказване на директора на
ЦРУ Уилям Бърнс за обмен на разузнавателни данни между САЩ
и Украйна, довели до потапянето на руския ракетен крайцер “Моск-
ва”. Бърнс опроверга тези публикации в щатската преса и ги нарече
“безотговорно, много рисковано и опасно действие”.

Смята се, че американското разузнаване е предало на Киев
сведения за местонахождението на крайцера “Москва” и за други
руски военни обекти. Това е позволило на украинците да локали-
зират и убият руски генерали на бойните полета в Украйна.

Обръщайки се към директора на ЦРУ, Рогозин написа: “Мистър
Бърнс, не може да замажете прякото участие на ЦРУ в убийствата
на руски военни и в предаването на разузнавателна информация,
както и на космически услуги за връзка и наблюдение, осъществени
от орбиталните групи на САЩ, вкл. “Старлинк”... Ние не сме отмъ-
стителни, но сме зли и имаме добра памет”.

Велизар ЕНЧЕВ

Първата среща между Вартоломей и българския патриарх Неофит

Член Първи (ал. 3) от Устава на
Българската православна църква
гласи:

“Самоуправляващата се Българска
православна църква - Българска Патри-
аршия е правоприемник на Плисковска-
та архиепископия, Преславската пат-
риаршия, Охридската архиепископия,
Търновската патриаршия и Българска-
та екзархия. Тя е единна и неделима.”

Решението на Вселенската патриар-

шия за признаването на Македонската
православна църква под името Охрид-
ска архиепископия е официално обяве-
на война на БПЦ.

След този акт на гръцката Вселенска
патриаршия, извършен в координация
със светските и църковните власти в
Скопие, българските лобисти за скоро-
стното стартиране на преговори за член-
ството на Северна Македония в ЕС
трябва да си посипят главата с пепел.

Липсата на реакция на българското
МВнР не бива да ни изненадва. Мълча-
нието на дипломацията ни ще се оправ-
дае с удобното извинение, че действия-
та на Вселенската патриаршия са църко-
вен, а не светски проблем.

Патриаршията в Цариград поставя
на една плоскост два проблема, които
наистина са със сходни исторически
корени - автокефалността на Украинска-
та църква и на Македонската църква.
Първата доскоро бе в диоцеза на Руска-
та православна църква, втората - в рам-
ките на Сръбската православна църква.

БПЦ изгуби своя клир във Вардар-
ска и Егейска Македония, след като

Царство България изгуби Междусъюз-
ническата и Първата световна война
през 1913-а и 1918-а. РПЦ изгуби сво-
ите позиции в Украйна, след като СССР
изгуби “Студената война” през 1989-а.

Тъжната историческа поука е очевид-
на: когато една държава губи на бойните
полета на “горещите” и “студените” вой-
ни, тя губи и на църковното поле.

Вселенският патриарх Вартоломей
атакува православните църкви в Москва
и Белград, но всъщност ударът е срещу
Българската православна църква, българ-
ската държава и българската история.

На 11 май македонският коментатор
Драган Павлович - Латас (етнически
сърбин), заяви в скопската телевизия
“Канал 5”: “Решението на Вселенската
патриаршия идва в точното време, за да
спре българизацията на македонската
църква от хора, позоваващи се на няко-
гашната Екзархия”...

В същия ден английският професор
по балканска история в Оксфорд
Джеймс Петифър написа в Туитър: “Ре-
шението на Истанбул е взето под на-
тиск, от външни съветници на патриарх
Вартоломей, като целта е една - да се
посекат българските амбиции в Охрид.
Вселенският патриарх си играе с огъня,
той няма правомощия за подобно дейст-
вие, те принадлежат на общ църковен
събор. Много православни (не само рус-
наци) смятат, че неговият авторитет е
сериозно компрометиран от неканонич-
ното му решение да признае автокефал-
ността на Украинската православна
църква”.

Откровението на Латас и обектив-
ният поглед на проф. Петифър отварят
очите и на слепите за историческата
истина.

Но дали в Брюксел и Вашингтон ще
чуят думите на проф. Петифър?

ПРЕЗИДЕНТЪТ НА „РОСКОСМОС”:

ÍÀÒÎ ëúæå, ÖÐÓ
óáèâà íàøè ãåíåðàëè

Руският президент изслушва отчета на шефа
на “Роскосмос” за руската космическа програма

ФИНЛАНДИЯ И ШВЕЦИЯ ВЛИЗАТ В НАТО:

Ðóñèÿ å â øîê, Òóðöèÿ ïëàøè ñ âåòî
Анкара се оказва съюзник на Кремъл
срещу разширяването на Пакта

1300-километровата граница между Русия и Финландия
отваря нов фронт на Путин, ако НАТО даде “зелена
светлина” за членството на Хелзинки в пакта

подаде заявление за членство в
НАТО на 18 май. Нашият пред-
ставител в Брюксел ще направи
това, вероятно в сряда”. Голяма-
та изненада дойде от Турция.
Турският президент заяви, че Ан-
кара няма положително отноше-
ние към членството на Швеция и
Финландия в НАТО. “За съжале-
ние Скандинавските страни са

едва ли не като гостоприемници
за терористични организации”,
посочи Ердоган, според когото
групировки като Кюрдската ра-
ботническа партия (ПКК) и ля-
воекстремистката ДХКП-С на-
мират убежище в страни като
Швеция и Нидерландия.

Колкото и да е парадоксал-
но, сега Турция се оказва съюз-
ник на Русия като бариера пред
опасното за Кремъл разширя-
ване на НАТО в Скандинавия.

Съгласно правилата на Се-
верноатлантическия пакт ре-
шение за приемане на нови
партньори се взема с пълно
единодушие, което позволява
на Турция да наложи вето на
всеки кандидат за членство.

Вартоломей атакува православните църкви
в Москва и Белград, но ударът е срещу България
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Покрай активната пропа-
гандна кампания около евро-
зоната се опитах да подредя
някои доводи “за” и “против”
предстоящото присъединява-
не, което нашият (пази, Боже!)
политически и икономически
елит очаква с комсомолски
плам и тупане на опашка.

Ето какво излезе:

1. В момента, в който под-
пише, България ще загуби за-
винаги правото на самостоя-
телна парична политика. В
момента тя действително не
провежда такава, тъй като ва-
лутният борд не допуска БНБ
да определя лихвени процен-
ти или да се намесва на па-
ричните пазари, но в същото
време България притежава
най-важното - притежава су-
веренното право да овласти
БНБ да използва отново тези
инструменти. Факт, който уч-
тиво се подминава в комента-
рите по темата, е, че решени-
ето за това (засега) е изцяло в
правомощията на българския
парламент. Поне до влизането
в еврозоната, когато това пра-
во ще бъде изгубено завинаги.
Радетелите за скорошно при-
съединяване изтъкват като
довод, че щом като не го полз-
ваме от толкова време,
въпросното право е напълно
излишно, но това е като да ви
агитират да си унищожите
акта за собственост, след като
от години не сте упражнявали
правата си да продадете или
да отдадете под наем някой
имот.

2. Няколко години след
присъединяването ще се осво-
бодят част от буферите, които
в момента гарантират стабил-
ността на българските банки.
Бидейки страна, която не е
член на еврозоната, България
поддържа по-строги изисква-
ния за стабилността на банки-
те, които функционират на
нейна територия. Така напри-
мер в края на март капитало-
вата адекватност на търговски-
те банки в България е над 22%,
докато в еврозоната е под 16.
Подобна е и разликата при
съпоставката на коефициенти-
те на ликвидно покритие (око-
ло 260 в България срещу 160 в
еврозоната). Именно намаля-
ването на регулаторно изиску-
емите прагове и освобождава-
нето на въпросните буфери е
една от основните цели на бан-
керската гилдия. Неслучайно

Äîêàòî íå å ñòàíàëî êúñíî
Комсомолският плам за еврозоната на елита и реалните щети за България

Григор САРИЙСКИ
именно нейните представите-
ли са най-активни по темата,
тъй като за тях това означава
ни повече, ни по-малко осво-
бождаване на ликвиден и капи-
талов ресурс, които след това
ще бъдат вложени в друг биз-
нес или в разширение на на-
стоящия. С други думи - чор-
баджиите в бранша ще започ-
нат да печелят повече.

3. Ще отпаднат таксите за
превалутиране от лева в евро.
Причината да включа този
пункт към негативите е, че
веднага след това търговските
банки ще компенсират отпад-
налите такси с налагане на
нови такива или пък с увели-
чение на съществуващите (за
откриване на сметка, за налич-
ност, за теглене и пр.). Все пак
няма банка, която ще се съгла-
си да печели по-малко само
заради това, че на българско-
то правителство му е хрумна-

ло да се натресе в някакъв
валутен съюз, пък бил той и
европейски. Проблемът е, че
новите такси ще бъдат прераз-
пределени между всички кли-
енти, т.е. докато сега разходи-
те за превалутиране тежат
основно на компаниите с меж-
дународен бизнес (с доставки
или пласмент зад граница), то
компенсацията за отпаднали-
те приходи от превалутиране
ще тежи върху всички българ-
ски граждани.

4. Само за няколко години
ще се нагнети допълнително
инфлационно напрежение и
ще последва ръст на цените,
който ще доведе до ограниче-
ние на платежоспособността
и реалните доходи на българ-
ските граждани. Често диску-
сиите за ползата и вредата от
влизането на България в евро-
зоната се свеждат до това дали
ще има инфлационен шок и
това до голяма степен пречи
да се стигне до същината на
проблема, а именно, че истин-
ският ценови шок ще дойде
по-късно и просто няма да
бъде отчетен като ефект от

присъединяването, но това
няма да го направи по-слаб.
Фактор за “следприсъедини-
телната инфлация” е предсто-
ящото намаляване на изискуе-
мите задължителни резерви от
10% на 1%, а оттам - и до
увеличаване на така нарече-
ния паричен мултипликатор.
Това ще стимулира парично-
то предлагане и нарастването
на парите в обращение трай-
но ще изпреварва увеличение-
то на предлаганите стоки и
услуги, което пък ще доведе
до тяхното обезценяване. С
други думи - със своите спес-
тявания или с фиксираната си
заплата след няколко години
престой в еврозоната бълга-
ринът ще може да си купи
доста по-малко стоки и услу-
ги, отколкото преди това.

5. Задлъжнялостта ще на-
расне поради улесняване на
достъпа до кредити (както за

гражданите и бизнеса, така и
за българското правителство).
Това всъщност е един от ши-
роко прокламираните “пози-
тивни” ефекти от присъединя-
ването към еврозоната. Често
чуваме как страната ни ще
получи автоматично по-благо-
приятен кредитен рейтинг и
така желаещите да отпуснат
кредит на местните стопански
агенти или на нашия министър
на финансите ще станат мно-
го повече. Проблемът е, че
веднъж започнал, този процес

не може да бъде спрян

Достатъчно е да погледнем
случилото се с Гърция, чиято
задлъжнялост преди влизане-
то в ЕС беше едва 1/2 от БВП,
но до 2001 г., когато страната
влезе в еврозоната, вече до-
стигна над 100%, а след това,
само за няколко години, се
увеличи двукратно.

N.B. Често се изтъква, че
ЕЦБ и високите рейтинги са
помогнали за “спасяването”
на Гърция, но някак удобно
се пропуска, че, първо,
Гърция изобщо не е спасена

(тъй като в момента е още по-
задлъжняла, отколкото преди)
и, второ - ако тази страна не
беше допуснала грешката да
приеме еврото, тя никога ня-
маше да задлъжнее толкова.
Просто по-високите лихви и
по-ниският рейтинг щяха да
спрат процеса още в зародиш.

6. Ще се улеснят капита-
ловите потоци към и от Бълга-
рия поради отпадането на
рисковата премия, както и
поради облекчението на ня-
кои регулаторни пречки, кои-
то действат в момента. На
пръв поглед това изглежда
като чиста печалба, но
всъщност ще доведе предим-
но до напомпване на спеку-
лативни балони, а оттам - и
до ерозия на стабилността на
финансовата система като
цяло. Като един от емблема-
тичните примери в това от-
ношение могат да бъдат по-

сочени кипърските банки.
Проблемите за Кипър за-

почнаха, когато в резултат от
мерките по преструктуриране
на гръцкия дълг портфейлите
на кипърските банки рязко се
обезцениха и възникна риск
от банкрут на цялата банкова
система в страната. Тогава
Европейската комисия и Ев-
ропейската централна банка
“предложиха” на банките в
засегнатата страна да се спа-
сяват самостоятелно! Те
изпълниха това предписание,
“спасявайки” се с цената на
частична експроприация на
средствата на своите депозан-
ти.

7. Лихвите (вероятно) ще
паднат, или ако влезем в пери-
од на покачващи се лихви,
просто техният ръст ще се
позабави. Това ще стимулира
финансирането на всякакви
безсмислени проекти с ниска
добавена стойност поради
простата причина, че цената
на това финансиране ще бъде
по-ниска. С други думи, някол-
ко години след като влезе в
еврозоната, България ще се

сблъска с проблема на т.нар.
зомби компании, тоест таки-
ва, които могат да съществу-
ват само благодарение на
задържането на ниски лихви.
По правило подобни компа-
нии не могат да осигурят до-
стойно възнаграждение на за-
етите в тях и това ще доведе
до допълнително стагниране
на реалните доходи на бълга-
рите, които бездруго и в мо-
мента са най-ниските в рам-
ките на ЕС.

8. Ще разберем какво е

„асиметрични шокове”

На собствен гръб. Подоб-
ни шокове се получават, кога-
то макроикономическото раз-
витие в една страна се откло-
нява от преобладаващия биз-
нес цикъл в цялата еврозона.
Това може да са и отклоне-
ния, дължащи се на спекула-
тивен приток на капитали,
инфлационни процеси, бюд-
жетни проблеми, загуба на
конкурентоспособност и пр.
Асиметричните шокове са
проблем, за който все още не
е разработено практическо
решение (макар на теория да
е известно какво трябва да се
направи), тъй като ЕЦБ труд-
но може да води парична по-
литика, която едновременно
да овладява риска от прегря-
ване в някои страни и дефла-
ционните процеси в други.

9. Всъщност най-големият
проблем е липсата на предска-
зуемост и предвидимост. Ев-
розоната вече наруши повече-
то от старите си клетви, като
например спазването на кри-
териите от Маастрихт, или
пък т.нар. “no-bail-out rule”, а
тепърва ще нарушава още
много, тъй като предстои ко-
ренна промяна на начина, по
който функционира тази общ-
ност. Чуват се все по-настой-
чиви гласове за обединяване
на дълговете (т.нар. “момент
на Хамилтън”), което означа-
ва, че от около 1/4 към БВП в
момента, България може да
осъмне с почти четирикратно
по-голям дълг (доколкото
средната задлъжнялост на ев-
розоната в момента е над
97%). Предстои преразглежда-
не на самите Маастрихтски
критерии... България няма да
може да се противопостави на
нито едно от тези условия,
независимо колко е вредно за
нея самата, тъй като правото
на вето по всяка вероятност
скоро ще отпадне от общия
регламент на ЕС, а след като
започне перестройката, ще
отпаднат и доста други “евро-
пейски” права.

В заключение, ако можех
да перифразирам един извес-
тен американски политик, бих
обобщил горните разсъждения
с “майната й на еврозоната”,
обаче просто не съм такъв
човек.

Фейсбук, със съкращения
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Фотоси и видеа
от визитата на Фидел
Кастро в България
представят в СБЖ

50 години се навършват от

първото посещение в България на

лидера на Кубинската революция

Фидел Кастро, пристигнал у нас на

17 май 1972 г.

Това е съ-

щото посеще-

ние, за което

и до днес се

р а з к а з в а т

легенди - как

б р а д а т и я т

гост избягал

от охраната

и отишъл да

играе баскет-

бол със слу-

чайни български младежи, как из-

качил Витоша и шашнатите да го

срещат из пътеките туристи го

черпели със сирене и чай и т.н.

Разбира се, освен куриози, това

гостуване носи и знакови жалони

за по-нататъшното развитие на

отношенията между Куба и Бълга-

рия. Ще си го припомним навръх

50-годишнината от това събитие

- на 17 май в 11 ч. в Клуб “Жур-

налист” на СБЖ. Каридад Ямира

Куето Милиан, посланик на Куба у

нас, ще представи фотоси и видеа,

запечатали за историята тогаваш-

ната първа визита на Фидел на

българска земя, ще припомни чо-

вешките й и делови измерения, ще

отговори на въпроси на медиите.

Прощаваме се
с именития маг Астор

Известният български илюзио-

нист Астор почина на 78-годишна

възраст след кратко боледуване,

съобщиха от семейството му. Ант-

раник Араба-

д ж и я н - А с -

тор, извес-

тен като

Кралят на

илюзията, на

5 години на-

учава първия

номер с кар-

ти от майка

си, която е

актриса. През

1961 г. в ста-

розагорската

казарма се

проявява за

първи път като фокусник и прави

първата си програма. След това се

запознава с илюзионното изкуство

на Ник Дим Кос, Мистер Сенко,

Факира Мити и Лепас и се учи от

тях. През 1965 г. е първият му

професионален магичен спектакъл,

когато излиза на сцената с арти-

стичния псевдоним Астор. През

1975 г. основава Клуба на българ-

ските илюзионисти и организира

Първия фестивал на илюзионното

изкуство в България. През 1981 г.

на фестивал в САЩ печели “Златен

Оскар” за магии. Астор е изнесъл

хиляди спектакли в България и в

чужбина. От 1999 г. е председател

на Съюза на илюзионистите в Бълга-

рия. Най-голямата му мечта бе да

съживи къщата на Мистер Сенко,

в която създаде Магичен театър.

Поклонението ще бъде на 17 май

от 13 ч. в Арменската църква на

Централните софийски гробища.

СНИМКА АРХИВ ДУМА

Живописни творби на известния художник
са подредени в столичната галерия „Астри”

ки са всъщност проекти за
маслени картини и прецених,
че би било интересно да за-
позная публиката с творчес-
ката си “кухня”.

Благодаря на Вихра, че за
пореден път ми позволи да
експериментирам с една, до-
някъде еклектична, но, надя-
вам се, и любопитна изложба,
показваща генезиса, развити-
ето и актуалното ми поведе-
ние като художник, в уютно-
то и одухотворено простран-
ство на галерия “Астри”.”

себе си, не помня, но веро-
ятно не съм ги харесвал.

След като ги стегнах и
почистих, установих, че пре-
ценката ми не е била съвсем
справедлива. Правени са в
студентските и първите годи-
ни на художническата ми
практика. Очевиднo не са най-
представителните ми произве-
дения, но в тях има нещо без-
хитростно и очарователно,
особено в онези, в които е
осезателно силното влияние
на Светлин Русев. Бяхме при-

завети на един от своите учи-
тели - великия Светлин Ру-
сев, който през последните
20-30 години във всяка своя
изложба имаше картини със
заглавие “Пътят”, символика-
та на пътя; те са като една
глобална метафора на мисле-
щия човек през времето, през
историята. С тази поредна
своя изложба Ивайло Мир-
чев внася нов принос в търсе-
нето на духовния път, пътя
на изкуплението, състрадани-
ето, пречистването, просвет-
лението. Това е, разбира се,
труден път, винаги свързан с
лишения, страдания, драми,
но Мирчев е от художници-
те, които дават своите благо-
родни послания към нашето
общество. Дано да има кой
да го чуе!”

Проф. Ивайло Мирчев
разказва как е възникнала иде-
ята за новата му изложба:

“Неотдавна извадих от
един килер няколко стари
мои картини, някои навити
на руло платна, други върху
картон, но всички - потъна-
ли в прах и в лошо състоя-
ние. Защо съм ги скрил от

лежни ученици, а той - амби-
циозен и взискателен учител.

Така се появи идеята да
споделя тези творчески “на-
ходки” заедно с моментните
ми занимания по живопис. А
те са най-вече във водните
техники, защото харесвам
хартията, която се отдава с
нежна съпротива на молива и
акварелното петно. Обичам да
владея случайността и собст-
вените си емоции. Освен това
част от тези акварели-рисун-

Издателство “Заха-

рий Стоянов” пред-

ставя новата книга

“Акварел” на Иван

Гранитски и Ивайло

Мирчев на 17 май

от 18 ч. в Културния

клуб “Тракия” в

София, ул. “Стефан

Караджа” 7А.

“Акварелът е техника

на пластическата

въздишка. Талантливи-

ят автор създава

акварела с вътрешната

светлина на душата

си, затова той излъчва

мекота, нежност,

ефирност, прозирност,

леко дишане като

полъх на гълъбово крило

и оставя у чувствител-

ния зрител усещането

за неземно спокойствие

и омиротвореност.

Ивайло Мирчев е един

от майсторите на

акварелните въздишки,

своеобразни пластичес-

ки ноктюрни и им-

промптюта. Послания-

та на неговите акваре-

ли действат като

поетически заклинания

- разтърсват сърцето,

изострят съзнанието

и зареждат въображе-

нието ни с полифонич-

ни инвенции”, пише

Иван Гранитски.

Творбите, включени

в книгата, може да

се видят в изложбата

в галерия “Астри”.

Ïðåìèíàâàíå
âúâ âðåìåòî
ñ Èâàéëî Ìèð÷åâ

“Преминаване във време-
то” е озаглавена новата излож-
ба на проф. Ивайло Мирчев,
подредена в столичната гале-
рия “Астри” (ул. “Цар Саму-
ил” 34) до 11 юни.

При откриването чл.-кор.
Иван Гранитски представи
автора и неговите творби:
“Поредната изложба на го-
лемия съвременен български
художник Ивайло Мирчев е
в изисканата столична гале-
рия “Астри” и носи заглави-
ето “Преминаване във вре-
мето”. Но бихме могли да
кажем, че това е пътят на
душата, на просветления,
мислещия, търсещия човек
през времената и през епо-
хите. Изложбата съдържа
няколко серии акварели, ко-
ито изобразяват пейзажи -
част от тях са морски, лю-
бимите му изображения на
места като Яйлата, Калиак-
ра, Балчик... Винаги морето
привлича Ивайло Мирчев
заради простора, вълните,
чайките, водата, която спо-
ред него е символ на чисто-
тата на душата. От друга
страна, той много обича пей-
зажи с дървета, глухарчета,
цветя... Ивайло поначало е
поет на природата, на любо-
вта към природата.

Друга част от изложбата
обхваща няколко маслени
платна, които са знакови, за-
щото отговарят на символи-
ката и знака на наименовани-
ето й - “Преминаване във
времето”. По тази линия
Ивайло следва духовните



Точно както имаме уникални отпечатъци на пръстите,

така всеки човек има и уникален отпечатък на езика.

През 1975 година професор Джак Хедърингтън записва

сиамската си котка като съавтор на труд по физика.
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НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ
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Наградите на Съюза
на българските филмови
дейци “Васил Гендов” за
2022 г. бяха връчени на
официална церемония в
Народния театър, съоб-
щи impressio.dir.bg. Ак-
тьорът Иван Иванов бе
отличен с наградата за
цялостно творчество.

“Уроци по немски”
получава наградата за
най-добър игрален филм
на Националния фести-
вал на българското кино
“Васил Гендов”, съобща-
ват от Съюза на българ-
ските филмови дейци. От-
личието на режисьора
Павел Веснаков бе връче-
но от световноизвестния
полски режисьор Кши-
щоф Зануси, почетен
гост на специалната це-
ремония.

Фестивалът отличи
най-добрите филми в три
конкурсни секции - за
игрално, документално и
анимационно кино, по-

Èâàí Èâàíîâ ñ îòëè÷èå
çà öÿëîñòíî òâîð÷åñòâî
Връчиха наградите на Съюза на българските
филмови дейци „Васил Гендов” за 2022 г.

стиженията на всяка про-
фесия в киното, както и
труда на филмови теоре-
тици и критици.

“Уроци по немски”
спечели още две отличия
- за режисьор на Павел
Веснаков и за главна
мъжка роля на Юлиан
Вергов. Наградата за
главна женска роля бе
поделена между актриси-
те Мария Бакалова и Ра-
лица Стоянова за участи-
ето им в “Жените наис-
тина плачат”. Специална-
та награда на журито за
игрален филм получи
“Февруари”.

Наградата за най-
добър документален
филм на националния
фестивал получи “Наше-
то тихо местенце”. Спе-
циалната награда на жу-
рито отиде при “Второ-
то освобождение”, а за
най-добър режисьор на
документален филм бе
отличена Елдора Трайко-

ва за “Преди края”.
Андрей Кулев бе

признат за най-добър ре-
жисьор на анимационен
филм за “Сантяго”. Кулев
и Ася Кованова бяха удо-
стоени и с приза за най-
добър художник. В тази

категория пециалната на-
града на журито бе връче-
на на “Седем смъртни
гряха”. Наградата за най-
добър анимационен филм
получи “Любовни черуп-
ки”, както и приза за сце-
нарий - Свилен Димитров,

и за най-добра анимация
- Свилен Димитров, Ата-
нас Караколев и Здравко
Миленов.

Пълен списък с награ-
дените творци и произ-
ведения може да се наме-
ри в сайта на ДУМА.

СНИМКА БТА/IMPRESSIO.DIR.BG

6-годишният гайдар Сте-
фан Иванов е победителят в
осмия сезон на “България
търси талант”. Той грабна
титлата и наградата от
50 000 лв. с убедителните
34% от гласовете на зрите-
лите на БиТиВи по време на
живото предаване в неделя.
Втори останаха децата от
Читалище “Наука - 1901 г.”
в Ябланица, а трети - моми-
четата от балет “Вега” с
техния Пиратски танц. С не-
подправен чар и безспорен
талант да свири на гайда,
малкият Стефчо сякаш с ле-
кота пребори конкуренция-
та при всичките си явявания на
сцената на шоуто.

Още с първата си поява в
осмия сезон на “България търси
талант” Стефан Иванов предиз-
вика огромно възхищение и ин-
терес към себе си, а проф. Тодор
Кантарджиев дори получи урок
по гайда от 6-годишния музикант
в първия епизод на шоуто. На
финала Стефан изпълни после-
дователно родопската песен “Ру-

Около 40 индивидуални
изпълнители взеха участие в
ХХV Национален конкурс за
млади изпълнители на добру-
джански народни песни и на ка-
вал “Иван Георгиев 2022”. Кон-
курсът предизвика голям инте-
рес, след като през последните
две години целият свят бе пара-
лизиран от най-различни мерки
и ограничения заради пандеми-
ята от коронавирус, научи
ДУМА от Недка Михайлова,
гл. спец. “Културни дейности и
медии”.

Националният конкурс на
името на живелия в Дъбовик
добруджански певец Иван Ге-
оргиев бе открит от кмета на
община Генерал Тошево Вален-
тин Димитров. Събитието, кое-
то продължи цял ден, отново
доказа нуждата от такива про-
яви, тъй като това е начинът да
се съхрани културната ни па-
мет, а бъдещите поколения да
се докоснат и открият обаяни-
ето на фолклорното и музикал-
но богатство.

ХХV Национален конкурс
за млади изпълнители на кавал и
добруджански песни “Иван Ге-
оргиев” се проведе на два ета-
па: акапелно и със съпровод,
като едната песен беше на Иван

6-ãîäèøíèÿò ãàéäàð Ñòåôàí
Èâàíîâ å ïîáåäèòåëÿò â
„Áúëãàðèÿ òúðñè òàëàíò”

финка е болна легнала”, “Шоп-
ска ръченица” с втора гайдуница
и завърши със “Ситно шопско” с
трета гайдуница. В номера му се
включиха постепенно тъпан, вто-
ра гайда и танцьори от Танцова-
та школа “В Шоплука”, които
също допринесоха изпълнение-
то му да бъде още по-въздейст-
ващо и пълно, съобщава Радост
Пенева, пиар експерт в bTV
Media Group.

СНИМКА BTV MEDIA GROUP

Ñ ïåñíèòå íà Èâàí Ãåîðãèåâ â ñåëî Äúáîâèê

Учени от университета на
Синсинати, САЩ, установиха,
че редовната консумация на
боровинки допринася за нама-
ляване на риска от когнитивни
нарушения при хора на средна
възраст, съобщи БТА. В проуч-
ването са участвали 33 добро-
волци на възраст 50-65 години.

Според авторите на изслед-
ването - невролози и диетолози,
този плод може да намали ско-
ростта на развитие на свързана-
та с възрастта деменция, ако
редовно се включва в храненето.

За целите на изследването
една група участници е приема-
ла микроелементи на прах, рав-
няващи се на половин чаша бо-
ровинки, а друга е получавала
плацебо. След 12 седмици поре-
дица от когнитивни тестове по-
казала, че изследваните лица от
първата група по-добре научава-
ли и запомняли информация.

Áîðîâèíêèòå
çàáàâÿò
äåìåíöèÿòà

Георгиев. В третата възрастова
група изпълнителите по народ-
но пеене и кавал, класирали се
на I, II и III място, получават ед-
ногодишна стипендия от Мини-
стерството на културата.

Тази година в журито се
включиха доц. д-р Галя Петро-
ва-Киркова от АМТИИ - Плов-
див, Сашка Ченкова - главен
учител в НУФИ “Филип Кутев”
в Котел, и Николай Генов - зам.-
директор в НУФИ “Филип Ку-

тев” в Котел.
Националният конкурс за

млади изпълнители на кавал и
добруджански народни песни
се организира от община Гене-
рал Тошево и НЧ “Дора Габе -
1940” в село Дъбовик.

Юбилейното издание на му-
зикалната проява завърши с ве-
ликолепно изпълнение на песен-
та “Мило ми е, мамо” на всички
наградени участници, жури и
организатори.

СНИМКА ОБЩИНА ГЕНЕРАЛ ТОШЕВО
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ВТОРНИК

17 МАЙ14

ТЕЛЕЦ

Ако не искате да се
побъркате от скука,
измислете някакво раз-
влечение. Ще ви е при-
ятно.

ОВЕН

Звездите препоръчват
да се забавлявате сери-
озно. Така ще си раз-
движите мозъка и ще
разпуснете.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Чувствате се прекрас-
но. Не се стеснявате
да изразявате чувства
независимо от техния
характер.

22 май - 21 юни

РАК

За да завоювате сърце-
то на любимия човек,
трябва да се чувства-
те много уверени в себе
си.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Очертава се сложен
ден. И да сте планува-
ли важни работи, ще
ви се види нанагорни-
ще.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Звездите обещават из-
бухване на интелекту-
ална активност. Така
че може и да не се
напрягате.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Благодарение на хубаво
запознанство и  кон-
такти може да не се
страхувате за бъдеще-
то.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Направили сте всичко
възможно по силите ви.
Не бихте могли да на-
правите нищо повече за
себе си.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Ако не пътешествате,
утешение ще е общу-
ването, напомнящо за
интересни далечни мес-
та.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Не трябва доверчиво да
се отнасяте към пове-
чето хора около вас.
Малко ли неща може
да измислите?

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Откажете се от експе-
риментите. Вървете по
правия път и пазете
верността си към тра-
дициите.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Ако целите ви са значи-
ми, а задачите - ма-
щабни, действайте бър-
зо. Настъпил е момент
за отскок.

ХОРОСКОП

05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ

·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡ Ë —ËÏÂÓÌ »‚‡ÌÓ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30 √ÂÓË Ò ÓÔ‡¯ÍË ‰ÂÚÒÍË

Ú‚ ÙËÎÏ /8 ÂÔËÁÓ‰/
15.00 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚

ÙËÎÏ
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡
22.00 Ã‡ÒËÎËˇ Ú‚ ÙËÎÏ /3

ÂÔËÁÓ‰/ (16)
22.45 ”ÒÚÓÈ˜Ë‚ÓÒÚ: »ÒÚÓËË Ì‡

ıÓ‡, ÍÓËÚÓ Ô‡‚ˇÚ ÔÓ-
ÏˇÌ‡Ú‡ - »Ú‡ÎËˇ ‰ÓÍÛ-
ÏÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ëˆ‡

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ¡‡ÚÒÚ‚ÓÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 12, ÔÓÒÎ. ÂÔ./ (14)
00.20 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.40 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.30  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.25 ŒÎÚ‡ËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
03.40 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚

ÙËÎÏ

05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.30 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî - ÍÛËÁ ¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-

ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.38

21.00 œÂÏËÂ‡: ì—˙ÌË ·ËÈ˜î
- ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.5

22.05 ìƒ˙ ÿÓÛÚÓî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.9

00.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.2 ÂÔ.16

01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.11 ÂÔ.4

02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -
ÒÂË‡Î, Ò.12

05.35 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-

Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ

Ì‡ Ò˙˘ÂÒÚ‚Û‚‡ÌÂ

10.40 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË) -

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.45 ì’˙ÚÍ‡Ú‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î

22.45 √ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡ - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡

ÒÎÛ˜‚‡˘ÓÚÓ ÒÂ ‚ –ÛÒËˇ

Ë ÔÓ Ò‚ÂÚ‡

23.45 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

00.30 Ã˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓ

02.10 ¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚ

03.05 ÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚ

04.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

04.45 ì’˙ÚÍ‡Ú‡î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î

00.15 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.25 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î
(Ô)

02.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-
ÌÓî (Ô)

03.15 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
09.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.00 ìÀÂ‚ËÚÂ Ë‰ÂËî Ò˙Ò —ÚÓ-

ËÎ –Ó¯ÍÂ‚
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î
21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìÀÂ‚ËÚÂ Ë‰ÂËî (Ô)
23.15 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)

СРЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪКДНЕС

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО

29
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ОБЛАЧНО, СЛАБ ДЪЖД

20
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ОБЛАЧНО, СЛАБ ДЪЖД

19
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ОБЛАЧНО, СЛАБ ДЪЖД

22
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

—‚ÂÚË ‡ÔÓÒÚÓÎ ¿Ì‰Ó-
ÌËÍ Ë ÌÂ„Ó‚‡Ú‡ ÔÓÏÓ˘ÌË-
ˆ‡ fiÌËˇ ÔÓÔÓ‚ˇ‰‚‡ÎË ‚
‡ÁÎË˜ÌË ÒÚ‡ÌË

—‚ÂÚË ‡ÔÓÒÚÓÎ ¿Ì‰Ó-
ÌËÍ ÔËÌ‡‰ÎÂÊË Í˙Ï ÎËÍ‡
Ì‡ ÒÂ‰ÂÏ‰ÂÒÂÚÚÂ ‡ÔÓÒÚÓ-
ÎË. “ÓÈ ÔÓ‚ˇ‚‡Î ‚ ’ËÒÚ‡
ÔÓ-‡ÌÓ ÓÚ Ò‚ÂÚË ‡ÔÓÒÚÓÎ
œ‡‚ÂÎ, Ì‡ ÍÓ„ÓÚÓ ÒÂ Ô‡‰‡Î
Ó‰ÌËÌ‡.

—‚ÂÚË ¿Ì‰ÓÌËÍ ·ËÎ
ÂÔËÒÍÓÔ ‚ œ‡ÌÓÌËˇ - Â‰Ì‡
ÓÚ „ÓÎÂÏËÚÂ ̨ ÊÌÓ‰ÛÌ‡‚ÒÍË
Ó·Î‡ÒÚË Ì‡ –ËÏÒÍ‡Ú‡ ËÏ-
ÔÂËˇ. ¬ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ì‡ ıË-
ÒÚËˇÌÒÍ‡Ú‡ ÷˙Í‚‡ œ‡ÌÓ-
ÌËˇ Â ËÁ‚ÂÒÚÌ‡ Í‡ÚÓ ÏˇÒÚÓ
Ì‡ ÔÓÔÓ‚Â‰ÌË˜ÂÒÍ‡Ú‡
‰ÂÈÌÓÒÚ Ì‡ —Î‡‚ˇÌÒÍËÚÂ
Ô˙‚ÓÛ˜ËÚÂÎË - Ò‚ÂÚËÚÂ
‡‚ÌÓ‡ÔÓÒÚÓÎË  ËËÎ Ë
ÃÂÚÓ‰ËÈ, ÌÓ ÚÓÈ ÌÂ ·ËÎ

ÔÓÔÓ‚Â‰ÌËÍ Ë Û˜ËÚÂÎ
Ò‡ÏÓ ‚ Â‰ËÌ „‡‰ ËÎË Ò‡ÏÓ
‚ Â‰Ì‡ ÒÚ‡Ì‡, ‡ ·Î‡„Ó‚Â-
ÒÚ‚‡Î ÔÓ ˆÂÎËˇ Ò‚ˇÚ. œ˙ÚÂ-
¯ÂÒÚ‚‡Î ÔÓ ‡ÁÎË˜ÌË
ÒÚ‡ÌË, Í‡ÚÓ Ì‡‚ÒˇÍ˙‰Â
ÔÓÔÓ‚ˇ‰‚‡Î ’ËÒÚÓ‚ÓÚÓ
Û˜ÂÌËÂ Ë ËÁÍÓÂÌˇ‚‡Î ·Â-
ÒÓ‚ÒÍËÚÂ Á‡·ÎÛ‰Ë. œÓÏÓ˘-
ÌËˆ‡ ‚ ÔÓÔÓ‚Â‰ÌË˜ÂÒÍ‡-
Ú‡ ‰ÂÈÌÓÒÚ ÏÛ ·ËÎ‡ ÔÂ-
ÒÎ‡‚Ì‡Ú‡ fiÌËˇ.

¿Ì‰ÓÌËÍ, Á‡Â‰ÌÓ Ò
fiÌËˇ, ÛÏˇÎ Á‡ Ò‚ÂÚ‡ Á‡-
‡‰Ë ’ËÒÚ‡, Á‡ ‰‡ ‰Ó‚Â‰Â
ÏÌÓÁËÌ‡ ‰Ó ÔÓÁÌ‡‚‡ÌÂ Ì‡
ËÒÚËÌÌËˇ ¡Ó„. » Ì‡ËÒÚËÌ‡,
ÚÓÈ ‡ÁÛ¯ËÎ ˜ÂÁ ÔÓÔÓ-
‚Â‰Ú‡ ÒË ÏÌÓ„Ó Ë‰ÓÎÒÍË
ı‡ÏÓ‚Â Ë ËÁ‰Ë„Ì‡Î Ì‡ ÏÂ-
ÒÚ‡Ú‡ ËÏ ıËÒÚËˇÌÒÍË
ˆ˙Í‚Ë, ËÁ„ÓÌ‚‡Î ÌÂ˜ËÒÚË-
ÚÂ ‰ÛıÓ‚Â ÓÚ ıÓ‡Ú‡ Ë ÎÂ-
ÍÛ‚‡Î ÌÂ‰˙ÁËÚÂ Ì‡ ÌÂÏÓ˘-

ÌËÚÂ Ë ·ÓÎÌËÚÂ.  Ó„‡ÚÓ ‰Ó-
¯ÎÓ ‚ÂÏÂ ‰‡ ÔÂÏËÌ‡Ú
‚˙‚ ‚Â˜ÌÓÒÚÚ‡, ¿Ì‰ÓÌËÍ Ë
fiÌËˇ ·ËÎË Û‰ÓÒÚÓÂÌË ÓÚ
√ÓÒÔÓ‰ Ò ‚ÂÌÂˆ‡ Ì‡ ‡ÔÓÒ-
ÚÓÎÒÚ‚ÓÚÓ Ë Ì‡ Ï˙˜ÂÌË˜Â-
ÒÍËˇ ÔÓ‰‚Ë„, Ú˙È Í‡ÚÓ ÔÓ-
ÒÚ‡‰‡ÎË ÏÌÓ„Ó ÓÚ ÂÁË˜ÌË-
ˆËÚÂ. ◊ÂÒÚÌËÚÂ ËÏ ÏÓ˘Ë
·ËÎË Ì‡ÏÂÂÌË Á‡Â‰ÌÓ Ò
ÏÓ˘ËÚÂ Ì‡ ÏÌÓ„Ó ‰Û„Ë
Ò‚ÂÚË Ï˙˜ÂÌËˆË ‚ ≈‚„ÂÌËˇ.
Õ‡ ıËÒÚËˇÌËÚÂ Â ·ËÎÓ
ËÁ‚ÂÒÚÂÌÓ Á‡ ÚÂÁË ÏÓ˘Ë
˜ÂÁ ÓÒÓ·ÂÌÓ ¡ÓÊËÂ ÓÚ-

ÍÓ‚ÂÌËÂ.

œÂÔÓ‰Ó·ÌË —ÚÂÙ‡Ì
·ËÎ ÔÓÒÚ‡‚ÂÌ Á‡ Ô‡ÚË‡ı
Ì‡ ÷‡Ë„‡‰

œÂÔÓ‰Ó·ÌË —ÚÂÙ‡Ì
·ËÎ ÒËÌ Ì‡ ÔÓ˜ÛÚËˇ
„˙ˆÍË ËÏÔÂ‡ÚÓ ¬‡ÒËÎËÈ
Ã‡ÍÂ‰ÓÌÂˆ.  Ó„‡ÚÓ ·ËÎ
Ó˘Â ÏÎ‡‰, ÚÓÈ ÒÔÓÂ‰ ËÁ-
·Ó‡ Ì‡ ˆ˙ÍÓ‚ÌËˇ Ò˙·Ó
Ë Ì‡ ˆˇÎÓÚÓ ‰ÛıÓ‚ÂÌÒÚ‚Ó,
‡ Ì‡È-‚Â˜Â - ÒÔÓÂ‰ ¡ÓÊË-
ˇÚ‡ ‚ÓÎˇ, ·ËÎ ÔÓÒÚ‡‚ÂÌ Á‡
Ô‡ÚË‡ı Ì‡ ÷‡Ë„‡‰.

 ‡ÚÓ ÔËÂÎ ‚˙ıÛ ÒÂ·Â
ÒË „ËÊ‡Ú‡ Á‡ ¡ÓÊËËÚÂ
ˆ˙Í‚Ë, Ò‚ÂÚË —ÚÂÙ‡Ì ·‰Ë-
ÚÂÎÌÓ „Ë Ô‡ÁÂÎ Ë Í‡ÚÓ ËÒ-
ÚËÌÒÍË Ô‡ÒÚË, ‡ ÌÂ Í‡ÚÓ
Ì‡ÂÏÌËÍ, ÌÂ Ò‡ÏÓ ‰ÛıÓ‚ÌÓ
ı‡ÌÂÎ Ò‚ÓÂÚÓ ÒÚ‡‰Ó, ÌÓ Ë
ËÁ·‡‚ˇÎ ÓÚ ‚Î‡ÒÚÚ‡ Ì‡ ÒËÎ-
ÌË ıÓ‡ ÚÂÁË ·Â‰ÌË, ÒË‡-
ˆË Ë ‚‰Ó‚ËˆË, ÍÓËÚÓ ·ËÎË
ÔËÚÂÒÌˇ‚‡ÌË ÓÚ Úˇı. —˙Ò
Ò‚ÓÂÚÓ ‚˙Á‰˙Ê‡ÌËÂ ÚÓÈ
‰Ó‚ÂÎ ÚˇÎÓÚÓ ÒË ‰Ó ËÁÚÓ-
˘ÂÌËÂ.  ‡ÚÓ ÔÂÍ‡‡Î

ÊË‚ÓÚ‡ ÒË ‚ Ú‡ÍË‚‡ ·Ó„Ó-
Û„Ó‰ÌË ÔÓ‰‚ËÁË Ë Í‡ÚÓ Ì‡-
ÒÚ‡‚ËÎ ‚ ·Î‡„Ó˜ÂÒÚË‚Ëˇ
ÊË‚ÓÚ ’ËÒÚÓ‚ËÚÂ Ó‚ˆË,
ÚÓÈ, Í‡ÚÓ ·Î‡„ÓÛı‡ÌÂÌ
ˆ‚ˇÚ, ÒÂ ÔÂÒÂÎËÎ ÔË √ÓÒ-
ÔÓ‰‡.

ÕËÍÓÎ‡È ÕÓ‚Ë —ÓÙËÈ-
ÒÍË ·ËÎ Û·ËÚ Ò Í‡Ï˙ÌË Ë
ËÁ„ÓÂÌ

—Â‰ ÎËÍ‡ Ì‡ ·˙Î„‡-
ÒÍËÚÂ Ò‚ÂÚËË ËÏ‡ ÚËÏ‡
Ï˙˜ÂÌËˆË, ÍÓËÚÓ ÔÂÁ XV
‚ÂÍ ÔÓÒÚ‡‰‡ÎË ÓÚ Ù‡Ì‡-
ÚËÁË‡ÌË Ú˙ÎÔË Ï˛Ò˛ÎÏ‡-
ÌË Ë Ò Í˙‚Ú‡ ÒË Ò‡ Á‡Ò‚Ë-
‰ÂÚÂÎÒÚ‚‡ÎË Ò‚ÓˇÚ‡ ‚ˇ‡
‚ —Ô‡ÒËÚÂÎˇ »ËÒÛÒ ’ËÒ-
ÚÓÒ. “Ó‚‡ Ò‡ ÔÓ˜ËÚ‡ÌËˇÚ
Ì‡ ‰ÌÂ¯ÌËˇ ‰ÂÌ Ó·Û˘‡
Ò‚. ‚ÂÎËÍÓÏ˙˜ÂÌËÍ ÕËÍÓ-
Î‡È ÕÓ‚Ë —ÓÙËÈÒÍË, ÍÓÈÚÓ
·ËÎ Û·ËÚ Ò Í‡Ï˙ÌË Ë ÒÎÂ‰
ÚÓ‚‡ ËÁ„ÓÂÌ ÓÚ ‡Á‚ËÎÌˇ-
Î‡Ú‡ ÒÂ Ú˙ÎÔ‡ Ì‡ 17 Ï‡È
1955 „., ÏÎ‡‰ËˇÚ ÁÎ‡Ú‡
√ÂÓ„Ë ÕÓ‚Ë —ÓÙËÈÒÍË,
ÍÓÈÚÓ ·ËÎ ËÁ„ÓÂÌ ÊË‚ Ì‡

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 17 Ï‡È Ò‚. ‡ÔÓÒÚÓÎ ¿Ì‰Ó-
ÌËÍ œ‡ÌÓÌÒÍË ÓÚ —Â‰ÂÏ‰ÂÒÂÚÚÂ ‡ÔÓÒÚÓÎË Ë Ï˙˜ÂÌËˆ‡
fiÌËˇ (I), Ò‚. —ÚÂÙ‡Ì ÷‡Ë„‡‰ÒÍË, Ò‚. ‚ÂÎËÍÓÏ˙˜ÂÌËÍ
ÕËÍÓÎ‡È —ÓÙËÈÒÍË (�1555), Ò‚. Ï˜Í —ÓÎÓıÓÌ.

—˙·Ó Ì‡ Ò‚. ¡‡Ú‡¯ÍË Ï˙˜ÂÌËˆË

ÍÎ‡‰‡ Ì‡ 11 ÙÂ‚Û‡Ë
1515 „., Ë Ò‚. √ÂÓ„Ë Õ‡È-
ÌÓ‚Ë, ÍÓÈÚÓ ·ËÎ Ó·ÂÒÂÌ Ì‡
26 Ï‡È 1530 „.
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ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

12-годишно дете е постра-
дало от хвърлена пиротехни-
ка по време на финала за Ку-
пата на България между
ЦСКА и Левски (0:1). Мла-
дият привърженик веднага е
откаран в болница за преглед.
За сериозни проблеми на
момчето не се съобщава. От
МВР не разкриват детето от
коя фенска маса е.

Органите на реда съобщи-
ха, че около мача, на който
имаше над 37 000 души, са
арестувани едва двама. Те са
нарушили законите, след като
в тях са намерени пиротехни-
чески изделия. Гамените не са
успели да вкарат пиротехни-
ка, за разлика от много други,
с чиито усилия на моменти
стадионът напомняше за епи-
зоди от войната в Украйна.

“По време на футболната
среща групи привърженици и
от двата отбора са нахлули
на пистата. В резултат на
предприетите своевременни
полицейски действия и осъ-
ществени разговори с органи-

“Всичко, което постигнахме, е бла-
годарение на любовта на феновете, тру-
да на футболистите и с наша подкрепа.
Всички тези 13 години се върнаха в този
момент. Работих честно и почтено и
Господ гледа тези неща. Всичко, което
сме правили, е с цел да върнем любо-
вта. Мисля, че успяхме. Върнаха се
любовта и респектът на феновете, а и
спечелихме купата. Такава любов и
подкрепа не може да не даде резултат.
Градим отбор с трофей. Бях казал, че
ако се класираме за Европа, ще е като
титла. Е, титлата е налице, а има и купа
за десерт. Не искам обаче да обещавам
надграждане”, каза треньорът на Лев-
ски Мъри Стоилов. Той изравни рекорд
на легендата Димитър Пенев по спече-
лени купи като футболист и треньор.

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
21.45 Саутхемптън - Ливърпул

ПО ДИЕМА СПОРТ
21.45 Нотингам Форест -
Шефилд Юнайтед

ПО ДИЕМА СПОРТ 3
20.00 ПАОК - Панатинайкос

ПО НОВА СПОРТ
20.00 ПАС Янина - Арис

ПО МАКС СПОРТ 3
3.30 Бока Хуниорс - Коринтианс

ПО МАКС СПОРТ 4
1.15 Пенярол - Серо Портеньо

ПО МАКС СПОРТ 2
БАСКЕТБОЛ
19.00 Балкан - Левски

ПО РИНГ
ХОКЕЙ НА ЛЕД
СП във Финландия
16.20 Чехия - Австрия
20.20 Швейцария - Казахстан

ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
12.00 Турнир в Лион (мъже)

ПО МАКС СПОРТ 3
13.00 Турнир в Женева (мъже)

ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
13.10 Обиколка на Италия (X етап)

Ñòîèëîâ è Ñèðàêîâ ïîñâåòèõà êóïàòà íà ôåíîâåòå

12-ãîäèøíî â áîëíèöà
ñëåä ÖÑÊÀ - Ëåâñêè
Вандали изпочупиха прозорци на „Армията”,
Пардю загатна, че напуска клуба

Капитанът на Левски Николай
Михайлов публикува снимка на
купата в леглото му. Той не пази
“синята” врата в турнира, на
поста му във всички мачове игра
17-годишният Пламен Андреев

Мъри е заслужил приза като играч 5
пъти (1991, 1992, 2000, 2002, 2003 г.)
и 4 като треньор (с Левски през 2005,
2007 и 2022, и с Литекс през 2009 г.).

“Счупихме 13-годишен карък, но с
оглед показаното на терена, заслужено
и категорично спечелихме тази купа.
Този отбор е в самото начало на пътя.
Всеки от състезателите, а и целият от-
бор може да израсне много. Имаме
нужда от няколко нови попълнения. Си-
гурен съм, че догодина ще бъдем по-
силни. Тази купа е най-изстраданата, а
и като последна сигурно ни е най-цен-
на. Двете победи срещу Лудогорец да-
доха голям импулс и самочувствие на
футболистите. Още тогава показахме,
че заслужаваме купата”, заяви шефът
на Левски Наско Сираков.

заторите на агитките не е до-
пусната ескалация на напре-
жението. Изградените кордо-
ни от униформени са остана-
ли на терена, без да се налага
предприемане на допълнител-
ни действия”, информират от
МВР. В неделния ден бяха ан-
гажирани 1500 униформени
служители на реда.

От БФС днес трябва да
решат какви санкции ще поне-
сат двата тима.

По-неприятно ще е в лаге-
ра на “червените”, защото там
настроението е минорно за-
ради загубата. Отделно неиз-
вестни вандали са изпочупи-
ли след загубата на финала
прозорците на един от вхо-
довете на ст. “Българска ар-
мия”, както и прозорци на
офисите на втория етаж. Аре-
ната на “червените” е в непо-
средствена близост до ст.
“Васил Левски”.

На една от страниците на
фенове на ЦСКА - “Северъ”,
беше публикувана снимка с
транспаранта, който Сектор

“Г” издигна на предишния мач
със “сините” - “Ръководство-
то с най-голям толеранс про-
пиля и последния си шанс”, а
над снимката написаха:
“Айде към Покрития мост”.
“Армейските ултраси” визи-
рат Ловеч, чийто символ е
Покритият мост на Кольо
Фичето, а шефът на ЦСКА

Гриша Ганчев е именно от
ловешкото село Микре. Биз-
несменът беше собственик на
ловешкия Литекс, с чийто ли-
ценз ЦСКА-Сф започна учас-
тие в новосформираната то-
гава Първа лига.

“Нека осмислим двубоя и
тогава ще говорим за моето
бъдеще. Загубихме изключи-

телно важен мач. Представя-
нето на отбора не бе на нуж-
ното ниво. Левски бе по-доб-
рият отбор и заслужено спе-
чели. Голът им дойде след
рикошет, но такъв е фут-
болът”, каза треньорът на
ЦСКА Алън Пардю. Така ан-
гличанинът загатна, че напус-
ка “червените”.

СНИМКА СТАНИЛ ЙОТОВ

Вбесени от загубения финал, псевдофенове на ЦСКА
изпочупиха част от прозорците на стадион “Българска армия”



И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема
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Десетима са легионери, Левски с най-много футболисти

Ïåòðîâ âèêíà 25-èìà
çà Ëèãàòà íà íàöèèòå

Националният селекционер Ясен
Петров обяви списък с 25 футболисти
за предстоящите двубои на България в
Група C4 на турнира УЕФА Лига на
нациите през юни.

От тях десет играят в чужбина, а с
най-много футболисти (4) от вътреш-
ното първенство е представен носите-
лят на купата Левски.

На 2 юни България посреща Се-
верна Македония в Разград, а 3 дни
по-късно е домакинството срещу Гру-
зия. На 9 юни “лъвовете” гостуват на

Навръх 31-вия си рожден
ден Григор Димитров запази
20-ото си място в световната
ранглиста. Първата ни раке-
та е с 1785 т., след като не
успя да защити 45 т. от
“Мастърс”-а в Рим, където
отпадна от бъдещия финалист
Стефанос Циципас (Гър, №4).
Тази седмица българинът
почива и е в очакване на
жребия за “Ролан Гарос”,
който ще се тегли в петък.

Втората ни ракета Ди-
митър Кузманов се изкачи с
едно място до №193 с 296 т.
Пловдивчанинът започна ус-
пешно квалификациите на
Откритото първенство на
Франция, където на старта
тресна Марк-Андреа Хюслер
(Швейц, №120) със 7:5, 6:3.

На върха продължава да е
Новак Джокович (Сър) с 8660
т., пред Даниил Медведев

СНИМКА БТА

Новак Джокович целува купата от “Мастърс”-а в Рим, след като
на финала победи Стефанос Циципас (Гър, №4) с 6:0, 7:6 (5)

Севда Асенова донесе първия ме-
дал за България от Световното първен-
ство по бокс за жени в Истанбул. Ве-
теранката се класира за полуфиналите
в категория до 48 кг. Тя изигра пре-
красен мач с украинката Хана Охота и
надделя с 3:2 съдийски гласа.

Така българката си осигури ми-
нимум бронз. За място на финала
утре тя ще се бие с Алуа Балкибеко-
ва (Казахстан).

Успехът над Охота донесе на Асе-
нова жадуваното първо отличие от
Световно първенство. Достигането до
полуфиналите е най-големият успех в
дългогодишната й кариера от шампио-
нат на планетата. Досега тя имаше ев-
ропейска титла от София 2016, както
и три сребърни отличия от еврошам-
пионати.
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(Рус) - 7980, Александър Зве-
рев (Гер) - 7200, и Циципас -
6170, който измести Рафаел
Надал (Исп) - 5525 т.

След трудното начало на
сезона, това е първи трофей
за Новак през 2022-ра, а де-
монстрираното безспорно
го прави топ фаворит за ус-
пех и на “Ролан Гарос”. Той

спечели общо 38-и трофей
на ниво “Мастърс” 1000 и
87-и в АТР тура.

При жените Виктория
Томова направи скок от шест
позиции до №113 с 574 т.
Софиянката започва днес в
пресявките на “Ролан Гарос”
срещу Кейти Суон (Вбр,
№220). Изабелла Шиникова е

под №229 с 304 т. Тя също
стартира днес в турнира от
Големия шлем срещу Виталия
Дяченко (Рус, №115).

В челото няма промени.
Води победителката от Рим
Ига Швьонтек (Пол) със 7061
т., пред Барбора Крейчикова
(Чех) - 4911, Паула Бадоса
(Исп) - 4770, и др.

Гибралтар, а на 12 юни е визитата в
Тбилиси на Грузия.

ЕТО И ПЪЛНИЯТ СПИСЪК:
Вратари: Николай Михайлов (Лев-

ски), Светослав Вуцов (Славия), Иван
Дюлгеров (Черно море); Защитници:
Петко Христов (Специя, Ит), Андреа
Христов (Козенца, Ит), Иван Турицов
(ЦСКА), Антон Недялков (Лудогорец),
Едисон Йорданов (Вестерло, Бел), Бо-
жидар Чорбаджийски (Стал Миелец,
Пол), Пламен Гълъбов (Макаби Нета-

ния, Изр), Виктор Попов (Черно море);
Полузащитници: Георги Костадинов
(Арсенал Тула, Рус), Тодор Неделев
(Ботев Пд), Кристиян Малинов (Льо-
вен, Бел), Ивайло Чочев (ЦСКА 1948),
Доминик Янков (Лудогорец), Георги
Миланов, Филип Кръстев и Андриан
Краев (Левски); Нападатели: Кирил
Десподов (Лудогорец), Атанас Илиев
(Асколи, Ит), Георги Йомов (ЦСКА),
Георги Минчев (Рига, Лат), Радослав
Кирилов (Славия) и Мартин Минчев
(Спарта Прага, Чех).

Снощи и Станимира Петрова (54)
се би за медал. Световната шампионка
и трикратна европейска златна меда-
листка срещна на ринга Хатидже Ак-
бас (Турция). Преди това тя надделя
по категоричен начин с 5:0 гласа над
Виктория Рогалинска (Пол).

В подстъпите на медалите отпад-
наха останалите ни три боксьорки -
Златислава Чуканова (50 кг), Светла-
на Каменова (57) и Аслъхан Мехме-
дова (63 кг).

Даниел Иванов-Аоияма
постигна седма победа на тур-
нира по сумо в японската сто-
лица Токио и остава начело
на класирането. Българският
“маегашира-11” събори на до-
хиото японския “маегашира-7”
Котоеко с хватката “котенаге”.
Българинът постигна 5-и успех
след 4 загуби срещу японеца и
с актив 7-2 дели първото място
с японските “маегашира-15”
Ичиямамото, “маегашира-12”
Садануми и “маегашира-4” Та-
каношо. Сумистът от Елхово
ще срещне днес японския “мае-
гашира-16” Мидорифуджи,
който е с актив 5-4.
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СНИМКА БФ БОКС

Севда Асенова се радва
на победата над Хана Охота,
осигурила й медал
от Световното в Истанбул

внесени, за да “запушат” то-
тализатора. Това сега ще бъде
променено.

“Само лотарийните игри
могат да доведат до двойно
увеличение на парите на то-
тото - с нови печалби, визия,
маркетинг. Искам тотото да
печели максимално много, за-
щото то издържа спорта”, до-
бави пред “Евроком” плевен-
чанинът.

Паралелно Василев под-
хвана бившия министър на
спорта Красен Кралев.

“В интервюто не съм спо-
менавал името на Красен Кра-
лев. Той разпознал ли се е в
него? След като се е, има от
какво да се притеснява. Не
говоря празни приказки. Теж-
ки дни предстоят за него от-
тук нататък”, каза Василев.

Четирикратният шампион Вердер Бремен се завърна в Първа
Бундеслига. “Зелено-белите” победиха с 2:0 у дома Регенсбург
в среща от последния 34-ти кръг на шампионата във Втора
Бундеслига. В 90-ата минута българският халф влезе като так-
тическа смяна в състава на Вердер на мястото на Кристиан
Грос. Никлас Фулкруг (10) откри, а Марвин Дукш (51) оформи
крайния резултат на "Везерщадион". “Бременските музиканти”
завършиха на второ място с 63 т. и се завръщат в Първа Бун-
деслига един сезон след изпадането си.

Èëèÿ Ãðóåâ è Âåðäåð
ùå èãðàÿò â Áóíäåñëèãàòà

Âäèãàò ïàðèòå çà ñïîðò
÷ðåç ëîòîìàíèÿòà

Играчите на Вердер празнуват в съблекалнята
с бира завръщането си в Първа Бундеслига

Парите за спорт ще бъдат
увеличени чрез лотоманията.
Спортният министър Радос-
тин Василев готви промени
в Закона за хазарта, с които
да възстанови по-свободната
продажба на лотарийни би-
лети.

В момента те са монопол
на БСТ, който обаче има ог-
раничения на пунктовете за
продажба. Тези билети не
могат да се продават в супер-
маркети, бензиностанции, ка-
фенета и др.

“Какъв е смисълът да си
монополист, ако не ги прода-
ваш (билетите) навсякъде”,
запита Василев. Според него
промените в Закона за хазар-
та от 2020 г., с които се огра-
ничава лотоманията, са или
недомислица, или умишлено


